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Obsah:
Vítáme Vás, naše věrné čtená-

ře Kvasických novin, v roce
2005. Právě vychází první vydá-
ní našich novin v letošním roce
a my se Vám v nich opět snaží-
me přinést co nejzajímavější in-
formace a novinky o dění v naší
obci. Věříme, že s jejich úrovní
budete spokojeni stejně jako
v letech minulých. Znovu podo-
týkáme, že se na tvorbě našich
novin můžete podílet i vy, a to
tím, že nás upozorníte na něja-
ká zajímavá témata, která se tý-
kají dění v obci a je potřeba o
nich informovat. Tato témata
nám můžete poskytnout pro-
střednictvím „schránky Kvasic-
kých novin“, která je umístěna
ve vestibulu obecního úřadu.

V tomto úvodníku bychom
ještě chtěli zmínit jednu důleži-
tou záležitost a tou je „společen-
ská rubrika“. Ještě stále se totiž
setkáváme s názory některých
našich občanů, kteří nejsou spo-
kojeni s tím, že se v ní objeví
jejich jméno. Znovu důrazně
upozorňujeme, že považujeme
kroniku za společensky nezá-
vadnou. Pokud si nepřejete, aby
se v ní objevilo Vaše jméno, kon-
taktujte prosím matrikářku Mar-
celu Kovaříkovou a o tomto ji
informujte, nebo vhoďte svůj ne-
souhlas do schránky Kvasických
novin. Pokud tak neučiníte Vy
sami, Vaše jméno bude v novi-
nách otištěno, není totiž v na-
šich silách, abychom každého
jednotlivce obcházeli a žádali o
souhlas s otištěním. Pevně věří-
me tomu, že si všichni naši sta-
rousedlíci rádi počtou, kolika let
se kdo dožívá, kdo již bohužel
není mezi námi a kolik nových
občánků se v naší obci narodi-
lo. Velmi neradi bychom tuto
rubriku zrušili jenom proto, že
se mezi námi najde pár nespo-
kojenců.

Závěrem přejeme všem našim
čtenářům příjemně strávené
chvilky při čtení našich novin.

 Hanka + Renáta + Petr
 Vaši redaktoři �

Jsou místa a budovy, kam se obyčejný
občan našeho městečka nedostane.
Z tohoto důvodu jsme požádali v létě
minulého roku pana Jiřího Šťastného,
velitele hasebního okrsku Kvasice a sta-
rostu SDH Kvasice, o prohlídku stále
ještě vonící novotou hasičské zbrojni-
ce. Při té příležitosti nám zodpověděl
několik otázek.

Co dělat, jak se zachovat, když ob-
čan Kvasic zjistí požár nebo osobně po-
třebuje pomoc hasičů?

Takový člověk má hned několik
možností:

1. zavolat telefonem na číslo 150
nebo 112 (jednotné evropské číslo tís-
ňového volání). Tyto tísňové linky lze
použít zdarma jak z veřejných telefon-
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ních budek, tak z mobilních telefonů.
2. Na požární zbrojnici je zvenku

volně přístupné tlačítko, rozbijete
sklo, zmáčknete tlačítko a vyčkáte pří-
chodu hasičů

3. pokud znáte osobně telefonní čís-
lo dobrovolného hasiče, který je míst-
ním občanem, zavoláte přímo jemu

Co se začne dít po oznámení udá-
losti občanem?

V případě, že zavoláte číslo 150, au-
tomaticky se uvědomí operační stře-
disko v Kroměříži, kde funguje nepře-
tržitá služba. Ta pomocí vysílačky vy-
hlásí poplach v obci, zapne se hlaso-
vá siréna. U vybraných hasičů se za-

pnou peagri a automaticky se začnou
otvírat všechny tři vrata na výjezdu
z garáže na hasičské zbrojnici (přibí-
hající hasiči se nemusí zdržovat otví-
ráním). Do 5 minut je vždy připrave-
no vozidlo cisterna CAS (vozidlo prv-
ního zásahu) se zásobou 3 500 l vody.
Pokud se nejedná o malý požár a je
potřeba více lidí, než je v posádce prv-
ního vozu, do 10 minut vyjíždí druhé
vozidlo.Toto vozidlo má sebou přenos-
nou stříkačku, takže může doplňovat
při hašení cisternu z jakéhokoliv vod-
ního zdroje, pokud je v blízkosti po-
žáru (potok, řeka, rybník, studna).

Kolik hasičů musí být přítomno při
hašení požáru?

Počet lidí při výjezdu je stanoven

v poplachovém plánu, minimální jed-
notka je 1+3 (osádka pro cisternu).
Zvýšené družstvo je 1+5. Z Kvasic
běžně vyjíždí zpravidla k požáru 15-
18 hasičů mladšího produktivního
věku. V našem Sboru dobrovolných
hasičů nepraktikujeme, aby byly u zá-
sahu – požáru, ženy. Mužská základ-
na hasičů je v obci velká a dostačují-
cí.

Zásahová jednotka musí mít urči-
tou sestavu, která se skládá ze tří kva-
lifikací: velitel zásahu, velitelé druž-
stev, strojníci a hasiči s oprávněním
používat dýchací techniku. U požáru
dostávají přednost zkušenější hasiči a

pokud jsou u požáru profesionální ha-
siči, třeba z Kroměříže, tak zásah řídí
oni.. Kontrola, dohašení, hlídání zbyt-
ků požáru profesionálové nechávají na
dobrovolných hasičích.

Před výstavbou nové hasičské zbroj-
nice se ozývaly z řad občanů námitky
ke zvolenému místu výstavby.

Podmínka rychlého zásahu je rych-
lý výjezd. Vybírali jsme strategické
místo pro výstavbu nové požární zbroj-
nice, aby splňovala některé specific-
ké požadavky. Místo, na kterém už
nyní stojí se nám mnohokrát osvědči-
lo - blízkost bydlišť hasičů, komunika-
ce, bezproblémové výjezdy (co nejmé-
ně křižovatek), dobré spojení vysílač-
kou, výjezd se zkrátil o 2-3 minuty
oproti výjezdu od staré zbrojnice. To
každý docení, až by sám potřeboval
pomoc. Výstavba požární zbrojnice
stála 4 mil. 300 tis. korun, z toho 1 mil.
600 tis. korun přispěla stání poklad-
na. O výši dotace rozhodly tyto důvo-
dy: náš Sbor dobrovolných hasičů pra-
cuje dobře, Kvasice se nacházejí
v zátopové oblasti a mají své místo v
poplachovém plánu plošného pokrytí
IZS Zlínského kraje.

Na jaké úrovni je technické zázemí
požární jednotky?

Sbor dobrovolných hasičů Kvasice
vlastní tuto techniku:
CAS-25-automobilová cisterna-vozi-
dlo pro první zásah
AVIE-30-dopravní automobil s tech.
vybavením pro dálkovou dopravu vody
PS-12-přenosná stříkačka
Odsávač kouře, 5 KW elektrocentrá-
la, plovoucí čerpadlo Froqqy, elektric-
ké kalové čerpadlo, dýchací technika
gumový nafukovací člun ZODIAC
s lodním motorem

U ČOV je zřízeno stanoviště pro in-
stalaci norné stěny v případě ekologic-
ké havárie na řece Moravě.

pokračování na str. 6

Hasičská zbrojnice ve sněhovém provedení.
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U s n e s e n í
z 10. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,

konané dne 2. prosince 2004
v 17.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice

100/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.
101/ ZO schvaluje odprodej pozemku parc. č. 152/4 v k. ú. Kvasice o výměře 168
m2 z vlastnictví Obce Kvasice Lesům ČR, s.p. za úřední odhadní cenu.
102/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 1461/14 v k. ú. Kvasice o
výměře 14 m2 z majetku Zlínského kraje na Obec Kvasice.
103/ ZO schvaluje bezúplatný převod staveb (komunikace) na pozemcích parc. č.
1461/14, 1461/15, 1461/16, 1461/17, 1461/18, 1467/8, 1467/9, 1473/4, 1463/14,
1410/10 a 118/1 v k. ú. Kvasice z majetku Zlínského kraje na Obec Kvasice.
104/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 178/1 v k. ú. Kvasice,
který je užíván jako veřejná zeleň, z vlastnictví státu do vlastnictví obce za násle-
dujících podmínek:
- pozemek nebude po dobu 10 let ode dne nabytí převeden na jinou osobu
- vrácení účetní ceny daru ve výši 124.565,-Kč do státního rozpočtu prostřednic-
tvím Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových v případě porušení sho-
ra uvedené podmínky.
105/ ZO schvaluje text dohody o vypořádání vzájemných vztahů mezi Obcí Kvasi-
ce a Jižní vodárenská, a.s.
106/ ZO schvaluje uvolnit ještě v tomto roce pro FC Kvasice finanční částku
20.000,- Kč na částečné krytí hospodářské ztráty z odd. § 3419 pol. 5222 a na tuto
částku vyhotovit dodatek ke smlouvě mezi Obcí Kvasice a FC Kvasice pro rok
2004.
107/ ZO schvaluje obecně závaznou vyhlášku Obce Kvasice č. 2/2004 o místních
poplatcích.
108/ ZO schvaluje vyhlášku Obce Kvasice č. 3/2004, kterou se ruší vyhláška Obce
Kvasice č. 1/2004 o stanovení příspěvku na částečnou úhradu neinvestičních ná-
kladů mateřské školy, školní družiny a školních klubů.
109/ ZO schvaluje dodatek k zřizovací listině Základní školy Kvasice ve věci uza-
vírání nájemních smluv na užívání prostor ZŠ Kvasice mezi Základní školou Kva-
sice a nájemníkem.
110/ ZO schvaluje rozpočet obce na rok 2005.
111/ ZO schvaluje vyplacení mimořádné odměny ve výši 25% měsíční odměny za
druhé pololetí 2004 neuvolněným členům zastupitelstva podle § 1 nařízení vlády
č. 591/2004 Sb.
112/ ZO schvaluje vyplacení mimořádné odměny za II. pololetí 2004 členům vý-
borů a komisí ve výši 200,- Kč a předsedům komise pro obč. záležitosti a komise
sociální ve výši 500,- Kč, kteří nejsou členy zastupitelstva podle § 84, odst. 2,
písm. y) zákona č. 128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů.

Kvasice dne 2. prosince 2004

Rada obce se usnesla na svých pravidelných jednáních na těchto bodech:

Usnesení č. 41
z 41. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 15. listopadu 2004

284/ Rada obce schvaluje přidělení druhé popelové nádoby.
285/ Rada obce doporučuje ZO uvolnit ještě v tomto roce pro FC Kvasice fi-
nanční částku 20.000,- Kč na částečné krytí hospodářské ztráty.
286/ Rada obce nesouhlasí s povolením stavby truhlářské dílny.
287/ Rada obce souhlasí s uvolněním finanční částky 18.400,- Kč z rozpočtu
roku 2004 na projekt strategického rozvoje Mikroregionu Jižní Haná dobrovol-
ného svazku obcí.

Usnesení č. 42
z 42. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 29. listopadu 2004

288/ Rada obce schvaluje uzavření dohody o vzájemné spolupráci na webových
stránkách Evropské databanky a.s., zast. firmou DATA PLUS s.r.o., Tř. T. Bati 3296,
P.O.Box 260, Zlín a Obcí Kvasice a pověřuje starostu podepsáním této smlouvy.
290/ Rada obce schvaluje finanční příspěvek ve výši 2.000,- Kč pro nadační
fond „Rozum a Cit“, Jablonského 369/4, 170 00 Praha 7.
291/ Rada obce doporučuje ZO zrušit vyhlášku Obce Kvasice č. 1/2004, kterou
se stanoví příspěvek na částečnou úhradu neinvestičních nákladů mateřské ško-
ly, školní družiny a školních klubů.
292/ Rada obce schvaluje uvolnění finančních prostředků ve výši 110.000,- Kč
na opravu střechy ZŠ Kvasice z rezervního fondu ZŠ Kvasice.
293/ Rada obce na základě vyhlášení konkursního řízení na ředitele ZŠ Kvasice
usnesením rady č. 268 ze dne 14. 9. 2004, kde byli jmenováni členy komise Ing.
Pavel Ševčík a p. Libuše Staňková, jmenuje další členy komise konkursního řízení
za pedagogickou radu ZŠ Kvasice Mgr. Dagmar Březíkovou, za radu školy ZŠ
Kvasice Renatu Nelešovskou, za Krajský úřad Zlínského kraje Mgr. Jarmilu Rů-
žičkovou, za školní inspekci Zlínského inspektorátu Mgr. Pavlu Koupilovou a za
státní správu Mgr. Miloslava Zrnu. Dále jmenuje předsedu komise p. Libuši Staň-
kovou. Rada stanovuje požadavky na uchazeče na funkci ředitele ZŠ Kvasice, a to:
- vzdělání a pedagogická praxe v souladu s vyhláškou MŠMT č. 139/1997 Sb.,
- znalost problematiky řízení ve školství a školských předpisů,
- občanská a morální bezúhonnost,
- dobrý zdravotní stav.
294/ Rada obce schvaluje vyplacení 25% dalšího platu v druhé polovině r. 2004
vedoucímu odboru podle ustanovení § 103, odst. 4, písm. b) zákona č. 128/2000
Sb., ve znění pozdějších předpisů, § 11 nařízení vlády č. 330/2003 Sb., o plato-
vých poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě a podle § 1 nařízení
vlády č. 569/2004 Sb.
295/ Rada obce schvaluje vyplacení mezd a odměn za prosinec 2004 v termínu
provedení poslední týden prosince 2004.
296/ Rada obce doporučuje ZO schválit vyplacení mimořádné odměny ve výši
25% měsíční odměny za druhé pololetí 2004 neuvolněným členům zastupitel-
stva podle nařízení vlády č. 591/2004 Sb., § 1.
297/ Rada obce doporučila ZO schválit vyplacení mimořádné odměny za II.
pololetí 2004 členům výborů a komisí, předsedům komise pro obč. záležitosti a
komise sociální, kteří nejsou členy zastupitelstva podle zákona č. 128/2000 Sb.,
ve znění pozdějších předpisů § 84, odst. 2, písm y).

Usnesení č. 43
z 43. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 13. prosince 2004

298/ Rada obce v souladu s § 13 zákona č. 143/1992 Sb. ve znění pozdějších
předpisů v souladu s §10 nařízení vlády č. 330/2003 Sb. ve znění pozdějších
předpisů a podle zákona č. 128/2000 Sb. ve znění pozdějších předpisů přiznává
mimořádnou odměnu ředitelce MŠ Kvasice.
299/ Rada obce schvaluje finanční příspěvek do výše 2.000,- Kč pro TJ SOKOL
Kvasice na pořádání Vánočního běhu Kvasicemi v roce 2004.

Usnesení č. 44
ze 44. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 10. ledna 2005

300/ Rada obce schvaluje provedení výměny oken v roce 2005 od ulice na budo-
vě čp. 25 v Kvasicích, a to místností sociálních služeb, ordinace lékaře, kadeř-
nictví a květinářství.
301/ Rada obce schvaluje místní poplatek za odvoz a ukládání „PDO“.
302/ Rada obce schvaluje podle ustanovení § 103, odst. 4, písm. b) zákona č.
128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů plat vedoucímu odboru.
303/ Rada obce navrhuje ZO stanovit podle § 84, odst. 2, písm. r), zákona č. 128/
2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů (dále jen zákon
o obcích) a podle nařízení vlády č. 697/2004 Sb., přílohy č. 1 při počtu obyvatel
obce Kvasice 2 273 k 1. 1. 2005 výši odměn neuvolněným členům zastupitelstva
od 1. 1. 2005, a to pro místostarostu podle sl.7 a 9, pro ostatní členy rady, předse-
dy výborů nebo komisí a předsedy zvláštních orgánů podle sl. 10, 11, 12 a 14
přílohy, ostatním neuvolněným členům zastupitelstva nezařazeným do rady obce,
výborů a komisí podle sl. 13 a 14 přílohy. U souběhu funkcí neuvolněného člena
zastupitelstva se postupuje podle § 77, odst. 3, písm. b ) zákona o obcích.
304/ Rada obce navrhuje ZO stanovit podle § 84, odts. 2, písm. y) zákona č. 128/
2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů (dále jen zákon
o obcích) stanovit odměny od 1. 1. 2005 předsedům a členům výborů, komisí a

zvláštním orgánům obce, kteří nejsou členy zastupitelstva a to, předsedům, čle-
nům výborů a komisí a členům zvláštních orgánů obce (přestupková komise).

Usnesení č. 45
ze 45. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 17. ledna 2005

305/ Rada obce souhlasí s udělením licence pro veřejnou linkovou osobní do-
pravu vnitrostátní pro KRODOS BUS a.s., se sídlem Skopalíkova 2385, 767 17
Kroměříž na linky číslo: 770050, 770051, 770052 a 770091, a pověřuje starostu
odesláním smluv.
306/ Rada obce schvaluje úpravu rozpočtu roku 2004 v tomto rozsahu:

Příjmy: 1111 +355.000,-                       Výdaje: 2212 5171 +1.300.000,-
1112 -110.000,- 2321 6121 - 900.000,-
1113 +405.000,- 3113 6121 + 315.000,-
1121 +290.000,- 3319 5169 + 40.000,-
1122 +100.000,- 3319 5222 + 12.000,-
1211 - 4.400,- 3419 5222 + 20.000,-
1333 - 95.000,- 3612 5171 + 180.000,-
1334 - 4.000,- 3613 5171 + 60.000,-
1337 - 50.000,- 3636 5169 + 6.000,-
1347 + 45.000,- 3639 5166 + 60.000,-
1351 + 55.000,- 3639 5169 + 5.000,-
1361 - 30.000,- 3639 5361 + 9.000,-
2460 + 78.000,- 3639 5362 + 60.000,-
4116 + 80.000,- 3639 6130 - 460.000,-
4121 - 6.000,- 4319 5137 + 10.000,-
2321 2329 + 10.000,- 4319 5166 + 5.000,-
3319 2111 + 20.000,- 6171 5166 - 185.000,-
3349 2111 + 20.000,- 6171 5169 + 300.000,-
3612 2132 - 70.000,- 6171 6121 - 300.000,-
3613 2132 +145.000,- 6399 5362 + 100.000,-
3639 3111 +500.000,- 6409 5909 +1.296.600,-
3722 2111 + 20.000,-
3722 2324 + 85.000,-
3745 2321 + 15.000,-
6171 2141 - 30.000,-
6171 2322 + 30.000,-
6310 2142 + 80.000,-                                     Kvasice dne 17. ledna 2005

Rada schválila pana Mgr. Ladislava Škrabala do funkce ředitele ZŠ Kvasice.
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Vážení spoluobčané,
chtěla bych Vás informovat o nárůstu komunálního odpadu v naší

obci porovnáním roků 2003 a 2004.

Komunální odpad: rok 2003  434 tun
rok 2004  912 tun  navýšení 100 %

nebezpečný odpad: rok 2003  3,7 tuny
rok 2004  4 tuny  navýšení 8 %

tříděný odpad: rok 2003  42 tun
rok 2004  38 tun  pokles 10 %

Z tabulky vyplývá, že je velký nárůst odpadu, který není tříděn a
je odvážen na skládku pevného domovního odpadu. Obec má velký
zájem na tom, abychom všichni odpad třídili a na skládku pevného
domovního odpadu ve Zdounkách odváželi stále méně odpadu. Ceny
za uložení se stále zvyšují. V minulém roce byla cena za uložení
1 tuny 840 Kč, v letošním roce je to již 910 Kč. Do budoucna se má
cena zvyšovat na 1200 – 1500 Kč/tunu. Zvyšováním cen za uložení
chce stát přimět občany k třídění odpadu. Proto je nutné odpad
třídit a na skládku neukládat odpad, který lze dále využívat.

Pokles tříděného odpadu v minulém roce svědčí o naší malé zod-
povědnosti k životnímu prostředí. Za tříděný odpad dostává obec
od firmy EKO – KOM finanční prostředky, které snižují náklady na
odvoz a uložení komunálního odpadu. To znamená, že čím více
budeme třídit, tím méně odpadu uložíme a částka za odvoz a ulože-
ní odpadu pro občany nebude tak rapidně stoupat. Chtěla bych Vás
informovat o tom, co všechno se může dát do jednotlivých kontej-
nerů na tříděný odpad.

Papír: noviny, časopisy, reklamní letáky, krabice, lepenka, karton,
kancelářský papír, sešity, stlačené krabice od džusů, mléčných vý-
robků, vín apod.

Sklo: čisté skleněné láhve, skleněné nádoby, tabulové sklo.

Plasty: čisté kelímky od jogurtů, čisté krabičky od pokrmových tuků,
plastové nádoby a láhve sešlápnuté, PET láhve sešlápnuté, sáčky a
fólie, polystyren, výrobky z plastů, např. hračky.

Do plastů nepatří: linolea, trubky z plastů, obaly znečištěné oleji,
chemikáliemi a zbytky potravin.

V letošním roce bude obec kupovat další 4 kontejnery, aby bylo
možné třídit sklo na barevné a bílé. O toto sklo je velký zájem.

Vážení spoluobčané, chtěla bych apelovat na Váš cit pro čisté a
zdravé životní prostředí a požádat Vás o maximální třídění komunál-
ního odpadu. Nesprávnou likvidací odpadu, jako například pálení plas-
tů v kamnech na tuhá paliva nebo na otevřeném ohni, unikají do ovzdu-
ší jedovaté plyny, které znečišťují životní prostředí a škodí nám všem.
Myslím si, že většina z nás si přeje žít v čistém a zdravém životním
prostředí.                                       Staňková Libuše, místostarostka
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V měsíci únoru proběhl zápis budou-
cích prvňáčků. K zápisu se dostavilo
25 dětí, z tohoto počtu se předpoklá-
dá 5 odkladů školní docházky a do
první třídy by mělo po přičtení loň-
ských odkladů nastoupit 27 žáků.
Vedení školy plánuje otevřít jednu
první třídu.

Kdo by měl zájem o sou-
těž v požárním sportu tak
nejbližší termín konání je
21. 5 2005 v 13:00 hod., a
to v Kostelanech. Bude to 1.
kolo požárního sportu, kde
se předvede i místní soutěž-
ní družstvo z Kvasic. Bude-
me jim samozřejmě držet
pěsti, ať vyhrají a postoupí
do okresního kola, kde bu-
dou reprezentovat náš okr-
sek Kvasice.

Hasiči infHasiči infHasiči infHasiči infHasiči infororororormumumumumujíjíjíjíjí

Pozvánka na muzikál

OBEC KVASICE POŘÁDÁ ZÁJEZD DO PRAHY

NA MUZIKÁL TŘI MUŠKETÝŘI
AKCE SE USKUTEČNÍ V SOBOTU 21. 5. 2005

Představení začíná v18:30 hodin. Odjezd z Kvasic v ranních hodinách.

Cena vstupenky: 699,- Kč. Cena dopravy: 150,- Kč.

Závazné přihlášky přijímá a bližší informace poskytne
paní Milena Hájková, tel.: 573 358 247
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RRRRRekekekekekonsonsonsonsonstrtrtrtrtrukukukukukce základní šce základní šce základní šce základní šce základní škkkkkolyolyolyolyoly
Obec Kvasice žádala v minulém

roce Ministerstvo financí o dotaci na
rekonstrukci Základní školy Kvasice ve
výši 15 milionů korun. Ministerstvo
dotaci schválilo, ovšem jen ve výši
10 milionů korun. Jeden milion se roz-
hodla dát obec ze svého rozpočtu.
Obec vyšetří 400.000 Kč (z plánova-
ného jednoho milionu korun) na plá-
nované rekonstrukci vodovodu a kana-
lizace ve Starém Dvoře. Tuto opravu
provede firma VAK Kroměříž. Zbýva-
jících zhruba 600.000,- Kč přišlo
z minulého roku do obecního rozpoč-
tu až letos. Obec má dále předjednáno
na Ministerstvu financí žádost o dota-
ci na II. etapu rekonstrukce základní
školy – jedná se o částku 15 milionů
korun.

V dnešní době se přepracovává pro-
jekt z původních 15 milionů korun na
současných 11 milionů korun. Letos se
musí opravit střecha nad oběma tělo-
cvičnami, vyměnit všechny odpady a
elektrickou instalaci v budově školy.
Naopak nebude realizován bezbariéro-
vý přístup, výtah a sociální zařízení pro
postižené děti a občany, zateplení stro-
pů nad kuchyní.

Práce započnou tehdy, až obec ob-
drží ze státního rozpočtu finanční pro-
středky. Předpokládá se, že práce na
střeše nad tělocvičnami by měly začít
na přelomu května a června, ostatní
opravy by se měly uskutečnit v době
velkých školních prázdnin. Všechno
záleží na naplnění obecní pokladny do-
tací od státu.

Zámecký parZámecký parZámecký parZámecký parZámecký parkkkkk
O obnově zámeckého parku, o tzv.

prováděcím projektu stále probíhají
jednání s těmito institucemi: Agentu-
ra ochrany a péče o krajinu ČR -
Ing. Holánová, Státní památková péče
Městského úřadu Kroměříž -
ing. Arch. Čeladníková, odbor životní-
ho prostředí Městského úřadu Kromě-
říž - paní Magda Šimčíková, projektant-
ka - ing. Jitka Jiříčková, firma TIS
Zdounky (firma, která má jediná v
okrese Kroměříž právo ošetřovat stro-
my) – pan Josef Sedláček, Národní pa-
mátkový ústav Brno - ing. Sedláčková
a představitelé Obce Kvasice místosta-
rostka - paní Libuše Staňková a staros-
ta pan Zdeněk Kohout.

Občané Kvasic a návštěvníci parku
si určitě všimli, že se park za necelý
rok, kdy je v majetku obce, změnil
hodně k lepšímu. Sice se zatím zása-
hem pracovníků obce jen likvidují ne-
žádoucí nálety stromů a keřů (některé
zdravé a zachovalé se nechávají k poz-
dějšímu vysazení na určeném místě),
ale i to stačilo, aby se dříve zdevasto-
vaný park ukázal v krásnějším kabátě.

Obec na sklonku minulého roku
předpokládala hladší průběh při schva-
lování projektu. To byl důvod, proč ješ-
tě nebyly vysázeny dvě sazenice Li-
liovníku tulipánokvětého, jak jsme vás,
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čtenáře mylně v minulém čísle Kvasic-
kých novin informovali.

Obec plánuje i schůzku pro občany,
kteří mají zájem o bližší informace o
parku, s paní projektantkou ing. Jitkou
Jiříčkovou. Dále je v plánu obnova
chodníků v parku. Tuto obnovu by měli
vykonávat lidé evidovaní na Úřadu prá-
ce Kroměříž a obec plánuje využít i
prázdninových brigád studentů. Je sa-
mozřejmé, že na tyto práce by dohlí-
žela odpovědná a hlavně fundovaná
osoba.

V těchto dnech jsou zpracovány 2
projekty. Jeden na obnovu a rekonstruk-
ci, druhý na obnovu a ošetření zámec-
kého parku. Oba projekty jsou zpraco-
vány do několika etap a o finanční pro-
středky na jejich realizaci bude obec
žádat Státní fond životního prostředí.

Finanční náklady na obnovu a rekon-
strukci zámeckého parku:

I. etapa 560.482,- Kč
II. etapa 186.269,50 Kč
III. etapa 195.012,40 Kč

Finanční náklady na obnovu a ošetření
zámeckého parku

I. etapa 549.450,- Kč
II. etapa 118.610,- Kč

Všechny ceny jsou bez DPH.

AkAkAkAkAkce plánoce plánoce plánoce plánoce plánovvvvvané na rané na rané na rané na rané na rok 2005ok 2005ok 2005ok 2005ok 2005
Finanční prostředky obce jsou vel-

mi omezené. Obec má stále rozpraco-
vané dva projekty – je to projekt na
rekonstrukci budovy obecního úřadu
a rekonstrukci náměstí A. Dohnala,
která je spojená z vybudováním nové
autobusové zastávky. Úspěšnost a hlav-
ně realizace těchto projektů je ovliv-
něna počtem a zaměřením vypsaných
grantů.

Obec, pokud žádá o dotaci, musí
počítat byť i s malou finanční spoluú-
častí na projektu. Je ale možné, že do-
tace nebudou schváleny a obec bude
moci použít finanční prostředky (spo-
luúčast na projektu) například na opra-
vu druhého chodníku v Dolní ulici.

Těžba šTěžba šTěžba šTěžba šTěžba štěrtěrtěrtěrtěrkkkkkopísopísopísopísopískkkkku v loku v loku v loku v loku v lokalitě Amerikalitě Amerikalitě Amerikalitě Amerikalitě Amerikaaaaa
Existuje návrh na možné využití lo-

žiska štěrkopísku v lokalitě Amerika na
případnou stavbu rychlostní komuni-
kace v kraji Zlín. V územním plánu se
počítá do budoucna s tímto ložiskem.
V Hulíně se nyní těží z velkých hlou-
bek velmi drobný písek, proto potře-
buje těžařská firma nové ložisko. Vše
záleží na rozhodnutí Báňského úřadu,
který může povolit těžbu štěrkopísku.
Probíhají pouze informativní jednání.
Nejmenovaná firma má o těžbu zájem
a nabídla okolním obcím, kterých by
se případná těžba dotkla, spolupráci.
Také jedná s vlastníky pozemků na
Amerikách o případném pronájmu
nebo odkoupení jejich pozemků a do

tohoto jednání nemůže obec zasaho-
vat. Je to vztah pouze mezi vlastníkem
pozemku a zájemcem o jeho pozemek.
I Obec Kvasice má na Amerikách po-
zemky a zvažuje, zda je prodat nebo
dát do pronájmu

Na místech, kde by se štěrkopísek vy-
těžil, je podle těžařské firmy jedna
z možností využití této lokality k rekrea-
ci. Také je tu možnost vybudování lávky
pro pěší a cyklisty v místě bývalého mos-
tu přes řeku Moravu (u svazarmu) do
Tlumačova. Tím by se také znovu oživi-
la téměř zapomenutá historická alej.

Co se týká prašnosti a hlučnosti spo-
jené s těžbou, tak představitelé Obce

Kvasice navštívili Dětmarovice a mohli
si prohlédnout a vidět a slyšet při prá-
ci nynější moderní technologie na těž-
bu písku. Těží se sacími stroji a ty za-
ručují bezprašnost a bezhlučnost.

Představitelé obce také ví, že obča-
né mají obavy, kudy se bude odvážet
vytěžený materiál. Nákladní auta by
vůbec neměla jezdit přes Kvasice, bu-
dou jezdit směrem na Tlumačov, ale
ne přes Obec Tlumačov, nýbrž po nově
vybudované silnici, která by vedla
mimo obce.

Pana starostu Zdeňka Kohouta
zpovídala Renáta Nelešovská

a Hana Kyselá

V průběhu roku 2004 došlo v Kvasicích  ke spáchání celkem 19 trestných
činů, kdy u 6 trestných činů byl zjištěn pachatel. Pachateli trestných činů byli
převážně cizí osoby, zpravidla se nejednalo o místní občany, kdy tyto osoby do
oblasti najíždí z okolních obcí a měst, ale i poměrně vzdálených míst v ČR.

Na úseku přestupků bylo evidováno 15 přestupků, kdy se jednalo zejména o
přestupky proti majetku a proti občanskému soužití.

V rámci celého teritoria PČR OŘ Kroměříž, Kvasice nevyjímaje, je zjišťován
nárůst  přestupků v dopravě, ale vzhledem k tomu, že Policií ČR není vedena
přesná evidence, na kterém místě k přestupku v dopravě došlo, nejsem schopen
Vám říci, kolik jich bylo zaznamenáno přímo v obci Kvasice. V průběhu roku
2004 došlo přímo v Kvasicích k 6-ti dopravním nehodám, při kterých byla
1 osoba lehce zraněna a byla způsobena škoda, která byla PČR odhadnuta na
částku 228.000,-Kč.      kpt. Luděk Remeš, tiskový mluvčí PČR OŘ Kroměříž

Policie informuje

Obrátili jsme se na občany Kvasic s otázkou:

Jaký máte názor na plánovanou těžbu štěrkopísku v lokalitě Amerika?
M. T. Myslím si, že těžba štěrkopísku umožní více pracovních míst v našem městečku,
což je v dnešní době velice důležité.
J. S. Těžba štěrkopísku v Kvasicích? Nemám na to jednotný názor, převládá názor
proti, protože si myslím, že se to negativně podepíše na ekologii prostředí.
K. L. Zajímavá otázka, ale odpovědět by na ni měli jiní. My jsme tady malí páni, na
radnici řídí kokrhání.
K. W. V dnešní době je módou prodat vše, z čeho se dají získat peníze. Ale za jakou
cenu? Přeji si, aby zůstala krajina uchráněna od lačných ziskuchtivých podnikatelů.
Aby bylo zabráněno devastaci přírody, hluku a prachu, který s sebou těžba štěrkopís-
ku přinese.
Z. G. Těžba štěrkopísku má své pro i proti. Na jedné straně by zde byly nové pracovní
příležitosti pro občany a pokud by vše dobře dopadlo, pak i rekreační zařízení. Na
druhé straně a to u mne převažuje, byl by to zásah do přírody, negativně ovlivněn život
v naší obci (hluk, prašnost atd.).
R. N. Vím, že hodně záleží na vlastnících pozemků, jestli prodají svůj majetek firmě,
která bude těžit písek. Myslím si, že případná těžba je i věcí všech obyvatel Kvasic a
Tlumačova, proto bych uvítala referendum na toto téma, aby se mohli vyjádřit všichni.

dokončení na str. 10
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Na této fotografii jsou vidět nově
umístěné dopravní značky na Vrá-
žisku. K tomuto dopravnímu znače-
ní přispěl určitě nemalou měrou člá-
nek v minulém čísle Kvasických no-
vin nazvaný Vrážisko.
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Po zahájení si děti společně zazpí-
valy, těm nejmenším se líbily hlavně
písničky s různými cviky a napodobo-
váním. Pak přišly na řadu soutěže, děti
se rozdělily do dvou družstev, která
spolu soutěžila. Za pomoci asistentů
plnily různé úkoly, například si měly
nad hlavami podávat papír, hrály na
,,lavinu“ nebo sbíraly čísla poházená
po podlaze. Přišlo i na házení papíro-
vými koulemi. Každý účastník soutě-
že získal odměnu za svou snahu a čest-
ný boj. Odměněny byly rovněž všech-
ny děti, které přišly v karnevalové mas-
ce, i když tady by byla na místě spíš
odměna pro jejich maminky. Které

DětsDětsDětsDětsDětský kký kký kký kký karararararnenenenenevvvvvalalalalal
V neděli 31. ledna odpoledne pořádala křesťanská mládež kvasické farnosti
dětský karneval, který se konal v tělocvičně základní školy. Již půlhodiny před
začátkem karnevalu se scházeli první návštěvníci a celkem přišlo více než dvě
stovky lidí, dětí se účastnilo asi padesát.

masky upoutaly
největší pozor-
nost a získaly si
obdiv? Byly to na-
příklad: lední
medvěd, krásné
princezny, víly,
kovbojové, lékař-
ky a čarodějnice.
Na karnevalu ne-
chyběla ani tom-
bola, ze které
bylo vylosováno
25 cen pro chlap-
ce a 25 cen pro
děvčata. Celé od-
poledne si mohli

všichni účastníci zatancovat při hud-
bě a příjemně se občerstvit v bufetu.

Jak uvedla jedna z pořadatelek paní
Čápová: ,,Myslím, že všichni účastní-
ci karnevalu odcházeli spokojeni.“

Akce podobného druhu s našimi
dětmi mají nejen svůj smysl v pobave-
ní těch nejmenších, ale vytváří jistě i
zajímavou atmosféru pro jejich rodi-
če. Pořadatelé si zaslouží poděkování
za uspořádání takové akce a zároveň i
oni děkují vedení základní školy za za-
půjčení prostor pro konání karnevalu.
Zvláštní dík patří panu školníkovi, kte-
rý jim ve svém volném čase pomohl
s přípravou a úklidem.           Redakce

Tříkrálová sbírka v roce 2005 ve farnosti Kvasice měla na svém kontě
částku 49 410 Kč.

Celý výtěžek byl zaslán, dle stanovených kriterií, organizátorovi, kte-
rým je Sdružení České katolické charity. Sbírka byla podporována v roce
2005 Nadací České spořitelny a prostřednictvím Nadace Nova. Je určena
na pomoc lidem v nouzi u nás i v zahraničí. Vzhledem k nenadálé přírod-
ní katastrofě, která postihla jihovýchodní Asii, bude značná část prostředků
určena na pomoc postiženým v těchto oblastech.

Na Tříkrálové sbírce se podílely vedle obce Kvasice také Karolín a Su-
limov.

Pořadatelé sbírky děkují všem dárcům za podporu charitního díla a za
pomoc potřebným.

Odkud přišlo světlo lásky a dobroty i do našeho kraje a přetrvalo stale-
tí? Co znamenají písmena K + M + B psaná třemi králi na dveře domů ,
které navštívili?

Setkání králů z dalekých krajin, aby mohli společně putovat do Judee,

��Tříkrálová sbírka 2005 �

města Betléma a tam splnit své poslání, se uskutečnilo na počátku naše-
ho letopočtu.

Byli to: Kašpar, který pocházel z Athén, tedy Řek, z Indie cestoval Me-
lichar a domovem Baltazara byl Egypt. Při značení o svátku Tří králů se
jedná o iniciály jejich křestních jmen. Při své pouti navštívili krále Hero-
desa v Jeruzalémě, který jim dle Proroctví sdělil místo narození Mesiáše,
ale zároveň v něm podnítili strach a obavu o ztrátu mocného postavení
ve svém království a u židovského obyvatelstva, což vyvrcholilo příkazem
k zabíjení nevinných dítek.

Po opuštění Herodova sídla se ubírali mudrci do Betléma. Směr jejich
cesty řídila jasná hvězda, která se zastavila a zmizela teprve tehdy, až se
dostali na určené místo. Tam nalezli v jeskyni matku s dítětem polože-
ným do jeslí. I padli na kolena a klaněli se mu.

Viděli, že je to dítě stejné jako jiné děti. Po chvíli povstali, vrátili se ke
svým velbloudům, na kterých přijeli, aby přinesli dary: zlato, kadidlo, a
myrrhu a položili je před dítě. Přitom se nepřestali klanět a neustávali ve
svých chvalozpěvech. Tak toto byl ten Spasitel, kterého přišli z tak daleka
vyhledat. Klaněli se mu bez nejmenších pochybností, protože jejich víra
vycházela ze znamení a neměli pochybnosti, že přijde doba, kdy všechna
znamení budou vycházet ze Syna Božího a šťastni budou ti, kdo v něho
budou věřit.                                                                             Petr Klapil

Vážení občané, již řadu let sídlí na náměstí A. Dohnala pečovatel-
ská služba - pedikúra. Dvě pečovatelky z povolání zajišťují ve zdejším
hygienickém středisku nebo přímo v domácnostech péči o staré a ne-
mocné občany Kvasic. Ať už jde o pedikúru, koupel, donášku oběda,
úklid, nákup, zajištění léků, ošetření nebo jen drobnou pochůzku.
Některé výkony jsou hrazeny státem, jiné jsou zpoplatněny.

Pro mnohé občany představujeme jedinou jistotu, kterou ve svém
životě mají, nebojte se tedy i Vy, kteří potřebujete pomoc, na nás obrá-
tit.

Pečovatelky z povolání: Petříková Blanka, Pecinová Leona

Zřizovatel: Sociální služby Uherské Hradiště
                 příspěvková organizace

Provozní doba: 7:00 - 10:00 hodin, 13:00 - 15:30 hodin

Úhrady za poskytování pečovatelské služby – vyhl. 182/91sb. uprave-
né vyhl. 72 z  r. 2001 k 1. 3. 2001

donáška oběda................................................................................... 12,-
donáška nákupu................................................................................... 8,-
úklid v domácnosti (mytí podlahy, utírání prachu atd.)........ 50,-/hod.
praní drobného prádla................................................................. 30,-/kg
praní velkého prádla.................................................................... 40,-/kg
praní drobného a velkého prádla v domácnosti........................ 20,-/kg
žehlení prádla............................................................................... 10,-/kg
velký úklid, mytí oken..............................................................100,-/hod

Pečovatelská služba v Kvasicích
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V naší obci máme dvě hlasové si-
rény, které jsou umístěny na budově
staré školy a na požární zbrojnici a
byly pořízeny se státním příspěvkem.
Jejich pořizovací cena byla 480.000
Kč. Hlasovou sirénu mají v našem
blízkém okolí jen 2 větší města – Ot-
rokovice a Kroměříž. Z toho lze usou-
dit, že Kvasice jsou vybaveny na úrov-
ni. Tyto sirény se mohou pouštět z
různých míst ve státě (Prahy, Brna,
Kroměříže), nebo přímo pomocí tla-
čítka na nebo vně hasičské zbrojnici.
Vysílačka a siréna fungují i tehdy,
když je přerušen elektrický proud,
provoz je zajištěn ze záložních zdro-
jů, mimo otvírání výjezdových vrat,
ty se musí otevřít ručně.

Dále mohou hasiči používat mobil-
ní telefon, na kterém jsou k dispozici
dvě sítě. Jedna je pro běžné hovory a
druhá, vymezená síť, pro krizové situ-
ace (například v době živelných katas-
trof). Jeden telefonní přístroj se na-
chází na hasičské zbrojnici (hasiči ho
používají při zásahu) a druhý na obec-
ním úřadě, ten je k dispozici starosto-
vi obce. Zařazení hasičské zbrojnice
odpovídá zařazení Kvasic do Jednot-
ky požární ochrany III. Zkouška sirén
je dána od roku 2003 zákonem a pro-
vádí se každou první středu v měsíci
a slouží k ověření správné funkce.

V nedávné minulosti byly na kritic-
kých místech v obci vybudovány nové
nadzemní hydranty.

Kdo finančně podporuje sbor dob-
rovolných hasičů?

Obec Kvasice hradí ze svého roz-
počtu pohonné hmoty, režie spojené
s provozem hasičské zbrojnice a její
údržbu. Další peníze si vydělají hasi-
či na různých akcích jako požární
dozor (Barum Rallye), na konci roku
dostávají od kraje přerozdělené nevy-
čerpané částky, zhruba 25.000 Kč.
Tato částka může být použita jen na
nákup materiálu a výstroje pro hasi-
če. Minimální cena za jednu věc ve
výstroji (přilba, zásahové boty, kabát,
atd.) je 7.000 – 8.000 korun. Kom-
pletní vybavení pro jednoho hasiče
stojí 40 000-50 000 Kč.

Dobrovolní hasiči mají již v názvu
to, že tuto práci dělají dobrovolně –
tedy zadarmo. Za jejich práci jim ne-
dává nikdo plat, stát se k nim chová
velice macešsky. Řidiči zásahových
vozidel s právem přednosti (houkač-
ka + modrý maják) absolvují přezkou-
šení, které stojí 600,- Kč a 1x za 3
roky obnovují profesní řidičský prů-
kaz v ceně 3.000,- Kč. Hasiči musí
absolvovat zdravotní prohlídky 1 x za
3 roky na úrovni profesionálů a tato
prohlídka stojí 3.000,-Kč. Dodnes
není jasné, z jakých finančních pro-
středků se budou platit. Členové sbo-
ru dobrovolných hasičů se zúčastňují
různých školení ve svém vlastním vol-
nu a sami si platí příspěvky a pojiště-
ní.

Povinné ručení-pojištění vozidel

hradí stát, kdežto technické prohlíd-
ky vozidel 1x ročně platí OÚ Kvasi-
ce.

Jaká je spolupráce s okolním dob-
rovolnými hasičskými sbory?

 Spolupráce s okolními dobrovol-
nými hasičskými sbory je na velmi vy-
soké a dobré úrovni. Okres Kromě-
říž (územní odbor) je rozdělen na ně-
kolik hasebních okrsků a číslo 9. pat-
ří Kvasicím a skládá se ze sborů z
obcí Bělov, Nová Dědina, Kostelany,
Kvasice, Lubná, Vrbka, Sulimov, Ka-
rolín, Velké Těšany a Bařice.

Čím se členové Sboru dobrovolných
hasičů zabývají mimo výjezdy k požá-
rům?

Máme rozděleny služby a každý
den přijde alespoň jeden člen sboru
do zbrojnice ošetřovat techniku. Ří-
díme se vnitřním řádem a hodně také
záleží na domluvě. V zimě se zúčast-
ňujeme různých školení a v létě na-
cvičujeme zásah. K tomu také slouží
požární námětová cvičení a soutěže
v požárním sportu. Kde a kdy se tyto
cvičení uskuteční je domluveno pře-
dem, většinou se pořádají postupně
v každé obci hasebního okrsku Kva-
sice.

Pořádáme exkurze – prohlídky po-
žární zbrojnice a její vybavenosti - pro
děti mateřské školy a pro žáky základ-
ní školy, kteří mají požární prevenci i
v osnovách. To je jeden ze způsobů,
jak získáváme nové členy. Dokonce
nás i navštívili žáci ze Speciálních
škol, Kroměříž, 1. máje, kteří se vzdě-
lávají v budově základní školy.

Co nejvíc trápí kvasické hasiče?
Potřebovali bychom nové požární

zásahové auto, které ovšem stojí 4
mil. korun.

Technika, kterou máme k dispozi-
ci je starší, byla pořízena v roce 1980,
cisterna má rok výroby 1979. Všech-
ny opravy provádíme takříkajíc na ko-
leně, náhradní součástky se shání vel-
mi těžce, mnohdy záleží na šikovnos-
ti a nápadu členů sboru vyrobit ná-
hradní funkční součástku. Naštěstí
máme pro svou práci veškerou pod-
poru ze strany Obce Kvasice a věří-
me, že tak tomu bude i nadále.

Zpracovala Renáta Nelešovská

Zkuste si sami nazdobit a obarvit velikonoční vajíčka

Vzory pomocí octa
Malování vajíček se mohou zúčastnit i ti nejmenší.
Ti nejmenší dostanou již obarvené vajíčko - ti šikovnější si jej obarví sami.

Bude asi trošku flekaté, ale to nevadí, hlavně aby barva byla pěkně sytá.
Když je vajíčko pěkně suché, tak vezmeme špejli, namočenou v obyčejném

octě - a tam, kde chceme nějakou ozdobu, barvu jednoduše otřeme. Vzniknou
zajímavé otisky nebo i vzory.

 
Barvení v odvaru z cibule

Velice pěkné, rychlé a jednoduché, určitě můžete zapojit i děti. Jednoduše a
rychle získáte pěkně nazdobené vajíčko, fantazii se meze nekladou.
Co potřebujeme?
��cibuli - odvar ze slupek
��hadřík - nejlépe gáza
��provázky
��různé listy, tráva, první jarní kytičky

Na zahrádce nebo na louce najdeme různé menší listy - tráva, jitrocel, petržel,
kytičky...

Přiložíme na omyté a očištěné vajíčko, můžeme z každé strany jeden list,
různé druhy, různé tvary, záleží na fantazii.

Zabalíme opatrně do hadříku, abychom nehýbali naaranžovanými lístečky a
pevně převážeme provázkem.

Obarvíme v odvaru z cibulových slupek, odstín záleží na tom, jak dlouho
vajíčko necháme ponořené.

Opatrně odstraníme gázu, listy a oschlé vajíčko můžeme vyleštit hadříkem a
sádlem, hezky se pak leskne.

Přírodní barvení vajec
Nestihli jste koupit barvy na vajíčka? Nebo chcete si vyzkoušet, jak se barvi-

lo dříve bez použití kupovaných barev?
Zde je pár nápadů jak získat různé odstíny barev z přírodních materiálů. Na

odstínu záleží, jak dlouho necháte vajíčko v barvě ponořené.
��barva žluto-oranžová - odvar z cibulových slupek
��barva žlutá - šafrán
��barva červená - odvar ze slupek červené cibule a octa
��barva červená - červ. zelí nebo šťáva z červené řepy
��barva červená až fialová - šťáva z borůvek
��barva tmavě zelená - voda ze špenátu
��barva hnědá - odvar z dubové kůry
��barva tmavě zelená až černá - odvar z olšové kůry nebo saze
��barva rezavá až hnědá - čaj

Blíží se Velikonoce

NaNaNaNaNavšvšvšvšvštítítítítívili jsme hasičsvili jsme hasičsvili jsme hasičsvili jsme hasičsvili jsme hasičskkkkkou zbrou zbrou zbrou zbrou zbrooooojnicijnicijnicijnicijnici
dokončení ze str. 1
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Podle sdělení MŠMT bude každá
škola pracovat podle svého školního
vzdělávacího programu. Předpoklad
zahájení je rok 2007. Ve školním roce
2004/2005 bylo nutno zahájit přípra-
vu, neboť ta si vyžaduje usilovnou prá-
ci celého pedagogického sboru (vypra-
cování obsahu učiva v jednotlivých
ročnících podle předmětů, tématické
plány s jinou orientací, příprava po-
můcek, absolvování náročných vzdě-
lávacích cyklů…).

Školní vzdělávací program naší ško-
ly pod názvem TVOŘIVÁ ŠKOLA na-
plňuje výchovné a vzdělávací cíle stát-
ního Rámcového vzdělávacího progra-
mu. Je založen na principech činnost-
ního učení. Vychází z poznatků, že:

��v základním vzdělávání jde o to,
aby si žáci osvojili základní poznatky
o životě kolem sebe

��k učení lze žáky motivovat a uči-
nit je zajímavým a přiměřeným jejich
věku

��nejlepších a trvalých výsledků lze
dosáhnout na základě porozumění ur-
čitého jevu, toho lze dosáhnout teh-
dy, když žák zapojí do učení co nejví-
ce smyslů, když bude provádět činnos-
ti, pozorovat, hovořit o nich, vyslovo-
vat závěry – objevovat

�� chceme-li dosáhnout dobrých
výsledků u všech žáků, musíme jim dát
prostor pro učení, protože stejných
výsledků nelze dosáhnout u všech
žáků za stejnou dobu

��kvalitu vzdělání neurčuje množ-
ství poznatků, ale jejich propojenost,
smysluplnost a použitelnost pro život

��efektivitu vzdělávání nelze zalo-
žit jen na posuzování chyb žáků a na
přípravu pro přijímací zkoušky, ale je
nutné využít nové mechanismy k hod-
nocení výsledků vzdělávání postave-
né na průběžném hodnocení činnos-
ti žáků, na ověřování schopnosti ře-
šit problémy komplexně a na celko-
vém posunu žáka nejen v kvalitě vě-
domostí a rozvoji dovedností, ale ze-
jména v komplexním rozvoji osobnos-
ti žáka

��pozitivně laděné hodnotící sou-
dy užívané průběžně, mají vyšší moti-

Příprava Základní školy Kvasice na zavedení školního vzdělávacího
programu TVOŘIVÁ ŠKOLA

vační hodnotu a vedou k celkově dob-
rému zvládnutí učiva

Činnostní učení vede žáky ke spo-
lupráci, podnikavosti a vynalézavosti.
Učí je, že trvalých vědomostí lze na-
bývat hlavně na základě vlastní činnos-
ti.

TVOŘIVÁ ŠKOLA nepředkládá
žákům zpravidla hotové výsledky a
poznatky k osvojení, ale vede je
k tomu, aby vše nové, pokud to lze,
získali na základě činností, pozorová-
ní, pokusů – na základě objevování.
Nezaměstnává jednostranně rozum a
paměť žáků, ale působí také na jejich
city a vůli. Nehromadí jen množství
vědomostí místo jejich kvality, ale sna-
ží se rozvíjet schopnosti žáků a sezna-
movat je s pracovními metodami a po-
stupy. Tyto metody a postupy si žáci
osvojují tak, aby je uměli uplatnit v
životě a mohli se sami dál vzdělávat.

Činnostní učení je založené na me-
todě objevování. Žáci objevují principy
a zákonitost jevů a problémů sami, na
základě kroků určených učitelem. Ma-
nipulací s pomůckami a vlastní činnos-
tí si žáci poměrně rychle a především
trvale osvojují praktické zkušenosti,
poznávají k čemu nový poznatek a
dovednost slouží. Učivo se procvičuje
na konkrétních příkladech a situacích,
které přináší každodenní život kolem
nás, a tak má pro žáky osobní smysl, a
zároveň se zaměřuje na zvládnutí pod-
statných jevů. Činnosti s konkrétními
věcmi a pokusy učí žáky vnímat učení
jako činnost důležitou pro vlastní ži-
vot i existenci okolního světa. V prů-
běhu vzdělávacího procesu je žák ve-
den k samokontrole, samohodnocení
a samostatnému rozhodování. Učí se
pracovat sám i spolupracovat v týmu.

V TVOŘIVÉ ŠKOLE je učitel při
činnostních formách výuky organizá-
torem a usměrňovatelem práce žáků.
TVOŘIVÁ ŠKOLA se uplatněním čin-
nostního učení stává školou založenou
na radostné práci žáků. Důležitá bude
úzká spolupráce s rodiči. Věřme, že se
nám tyto záměry podaří.

Mgr. Marie Pečeňová
 ředitelka ZŠ Kvasice

Nově zařízená učebna cizích jazyků. Žáci mohou ke své práci používat slu-
chátka s mikrofonem, která jsou napojena na ovládací panel na učitelském
stole. Celé zařízení stálo 107.207 Kč.

A je to zase tady! Již tradičně první lednovou neděli odjíždějí žáci sedmých tříd na
lyžařský kurz. Počasí nám však moc nepřeje. Po sněhu ani památky, teplota hodně nad
nulou. Příliš optimisticky to tedy nevypadá. Ale co se dá dělat?

Naložíme lyže a ostatní zavazadla , naposledy zamáváme rodičům a vzhůru do hor.
Cesta není vůbec veselá – stále prší. A jinak to nevypadá ani ve Velkých Karlovicích,
v cíli naší cesty. Když ale již z dálky vidíme, že se na „naší“sjezdovce díky umělému
sněhu prohánějí lyžaři, spadne nám ze srdce obrovský kámen. Rychle se ubytovat, na-
obědvat a hurá na svah … Po úvodním rozřazení začíná ten pravý výcvik. Což o to,
první družstvo už „válí“, ale pro některé členy třetího družstva je lyžování tvrdým oříš-
kem. Avšak žádný strach, na konci kurzu bude umět lyžovat i ten největší nešika.

Navečer se začínají snášet z oblohy velké sněhové vločky a během noci pokryla kra-
jinu půlmetrová sněhová peřina. A pořád chumelí. Nádhera! Radostně se brodíme sně-
hem a dokonce proběhne i soutěž ve stavění sněhových „příšer“.

Na čvrteční odpoledne se těšili snad všichni – na řadě je totiž závod družstev ve
slalomu. Dopoledne proběhlo ve znamení tréninkových jízd, rýsují se favorité, ale chu-
melenice může vše změnit. Závodníci jsou před startem značně nervózní. Snad i proto,
že celé soutěžní klání sleduje i náš pan starosta, který nás přijel i s manželkou navštívit.
Očividně se jim zde líbí. Závod končí. Nikdo neskončil v závěji, nikomu neselhala vý-
zbroj, nikdo se nezranil. Výsledky však tajíme až do večera, kdy bude slavnostní deko-
rování vítězů a hodnocení celého kurzu.

Zpočátku to nebylo lehké. Přimět některé děti k tomu, aby ráno pozdravily, aby
poděkovaly za jídlo, které jim personál hotelu přinesl až „pod nos“, byl někdy nadlid-
ský výkon. Ale dobrá věc se podařila a ke konci pobytu už problémy nebyly.

Některé školy si často stěžují, že vzhledem k finanční náročnosti nemají rodiče zá-
jem posílat své děti na lyžařský kurz. U nás je každoročně problém opačný. Kurzu by
se chtěli zúčastnit znovu i žáci vyšších ročníků, kteří s námi ve Velkých Karlovicích již
byli. A proč je tomu tak? Daří se nám totiž již po tři roky zajišťovat lyžařský kurz
v hotelu Pod Javorem za přijatelnou cenu, ubytování je pěkné, strava výborná, osazen-
stvo hotelu příjemné. Za ty tři roky jsme si už na sebe zvykli tak, že se zde cítíme vždy
jako doma. Pro nás pedagogy je největší odměnou, když v den odjezdu se žádnému
z dětí nechce do autobusu a slyšíme povzdechy: „Nejezděme domů, zůstaňme ještě
týden!“ Vše pěkné někdy končí. Unaveni jsme asi jen my, učitelé. Hlídat 24 hodin den-
ně přes čtyřicet neposedů je náročné jak fyzicky, tak psychicky. Ale i přesto se těšíme
již na další SNĚŽENKY A MACHRY!                                  Mgr. Dagmar Březíková

 Mgr. Věra Janoštíková

Sedmáci opět na horách
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Jsou místa, věci a události, o kterých
píšu rád, ale o některých se psát prostě
musí, nelze je obcházet a přehlížet.

Že máme v našem městečku památky,
které nenajdete nikde jinde než u nás, o
tom ví snad každý, kdo v Kvasicích už ně-
jakou dobu žije. Pokud je člověk alespoň
trochu všímavý, tak mu jistě neunikne, že
některé památky jsou opravdu až v žalost-
ném stavu, odborně řečeno v havarijním
stavu. Jak tyto architektonické skvosty, kte-
rými se jiné vesnice, městečka a města
pyšní, zachránit či udržovat, je jistě otáz-
ka hodně těžká nejen pro vedení obce. Je
to nelehký úkol. Jsou jistě věci důležité a
kolikrát i důležitější, ale pokud se včas ne-
vypracuje návrh na jejich záchranu, tak
za několik málo let nebude už co zachra-
ňovat a naše městečko tak ztratí své perly
a tím i svůj dávný historický půvab. Další
otázkou zůstává, proč některé z památek
stále ještě nejsou na seznamu památek
chráněných státem???

Jednou z takových památek, které po-
třebují okamžité řešení, slovo okamžité je
v tomto případě opravdu na místě, je kří-
žová cesta, které se říká ,,Kalvárie“. Právě
tato památka patří mezi ty, které nena-
jdete nikde jinde než v Kvasicích. Křížová
cesta vždy měla své kouzlo a ještě nedáv-
no i svůj smysl, a to nejen pro věřící. Pro-
žil jsem v těch místech dětství, a tak vím,
jak vypadala před dvaceti lety, než se do
ní pustil nejen zub času, ale hlavně lidé,
pro které pojem vandalové je příliš hezké
slovo. Zastavení odlitá z litiny mizí jedno
po druhém a z krásné kalvárie zůstalo už
jen smutné torzo, jenž čeká buď na dob-
rou myšlenku své záchrany, nebo v horším
případě na další nenechavce, kteří dokon-
čí již započaté dílo zkázy.

Problémem v tomto případě je, že kří-
žová cesta se nachází na odlehlém, čili
nekontrolovaném místě. I kdyby se ji po-
dařilo zrestaurovat, mám obavy, že v dneš-
ní době a společnosti, ve které žijeme, by
dlouho opravená nevydržela. Chci, aby ten-
to článek nebyl brán jako útok na institu-
ce, ale naopak by měl být výzvou pro všech-
ny, kterým alespoň trochu na této památ-
ce záleží. Existuje snad jen jedno řešení:
přemístit všechna zastavení do centra měs-
tečka, kde budou nejen pod lepší kontro-
lou, ale také zkrášlením historického já-
dra. Zatím jsou dva nápady, nikoli návr-
hy, a to přemístit křížovou cestu do Horní
ulice směrem ke hřbitovu, nebo ji umístit
kolem spodního barokního kostela.

Význam a neocenitelná krása této pa-
mátky by se neměly přehlížet. Její stáří jistě
sahá hluboko do minulosti. Kdy a kým
byla původní dřevěná zastavení postave-
na se nepodařilo zjistit. V záznamu z farní
kroniky je patrné, že o znovu obnovení
všech zastavení se postarala kvasická hra-
běnka Leopoldina Thunová v devatenác-
tém století. Kdo a jak se o tuto památku
postará pro budoucí generace, zůstává stá-
le otázkou. Památky neodmyslitelně patří
k historii, v níž tkví všechny kořeny přítom-
nosti. Spolu s historií jsou učitelkou lid-
stva a vracet se k nim znamená čerpat
z nich životní moudrost.

Závěrem chci vyzvat všechny, kteří ví
něco o čtrnáctém zastavení, jenž se nedáv-
no ztratilo, aby nás informovali, možno i
anonymní cestou, do schránky Kvasických
novin. Uvítáme také jakýkoliv nápad nebo
návrh na záchranu této památky a věříme,
že se ji podaří zachránit.        Petr Klapil

PPPPPodařodařodařodařodaří se Kí se Kí se Kí se Kí se Kalvalvalvalvalváriiáriiáriiáriiárii
                    zachránit ???Tradicí v naší mateřské škole bývá každoročně dětská slavnost

„svatbička“. Do příprav se zapojili rodiče, děti a všichni zaměst-
nanci MŠ Kvasice.

Od rána si děti prožívaly sváteční náladu. Letos byly nevěstami
Kačenka Psíková a Verunka Doležalová. Na ženichy si zahráli Míša

SVATBIČKA V MŠ KVASICE

Rozsypal a Radimek Zapletal.
Při slavnosti nechyběl svatební
obřad, prstýnky, blahopřání od
kamarádů a dárečky. Pak nasta-
lo to pravé svatební veselí s bo-
hatou hostinou, živou hudbou a
tancem. Děti si pochutnávaly na
svatebních koláčcích, které na-
pekly maminky nevěst, na dor-
tech, které zhotovily paní učitel-
ky a chlebíčcích od paních ku-
chařek. Ostatní rodiče přispěli

slaným pečivem, ovocem aj. Sva-
tební dopoledne bylo zakonče-
no kytarovým koncertem
Mgr. J. Davida.

Všem, kteří se podíleli na pěk-
ném dopoledni, děkujeme.

Kolektiv MŠ Kvasice

Vážení přátelé MŠ Kvasice,
dovolte, abych Vás informovala o výsledku led-

nového sběru starého papíru.

Výtěžek činil 1 127 Kč a byl rozdělen takto:

- 500 Kč – pomoc Tatrám

- 427 Kč – občerstvení pro děti na „svatbičku„

- 200 Kč – krmivo pro „našeho“ koníka Filípka

                 z Tabarek

Děkuji Vám všem za podporu. Příští sběrovou

akci plánujeme na měsíc duben.

Mgr. Hana Soukupová

ředitelka

MŠ KVASICE
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Renesanční vstupní portál hřbitovní-
ho kostela.

Páni z Ludanic
Předkové tohoto starého pan-

ského rodu pocházeli z Uher. Na
Moravu se přestěhovali až po hu-
sitské revoluci, kde se brzy do-
mohli zámožnosti a významné-
ho postavení. Na vrchol moci a
významu přivedl celý rod Václav
z Ludanic. Ten zastával v letech
1541 – 1556 úřad moravského
zemského hejtmana. Ludanico-
vé měli ve svém rodovém znaku
husu / maďarsky je husa lúd /
podle staré pověsti z doby, kdy
Francouzi obléhali Řím.

Prvním z rodu Ludaniců vlast-
nil Kvasice Jan starší, který v
roce 1554 zemřel a následující
rok se stává majitelem zemský
hejtman Václav z Ludanic se svý-
mi syny Janem a Hynkem. Ani
Václav nebyl majitelem Kvasic
dlouho. V roce 1556 zemřel a
celé kvasické panství přechází na
syny Jana a Hynka. Ze začátku
měli oba bratři majetek po svém
otci společně a sídlili na zámku
v Chropyni. V roce 1558 si ma-
jetek rozdělili a Kvasice zůstaly
mladšímu Hynkovi, kterému na-
víc patřil Tlumačov a vesnice
Břest s Žalkovicemi. Janovi zů-
stal chropyňský statek. Hynek
měl za manželku Kateřinu ze
Šternberka, sestru holešovského
Jindřicha ze Šternberka. Byl oso-
bou velmi váženou, stal se ma-
nem biskupa olomouckého a
také přísedícím soudu manského
v Kroměříži. V roce 1568 Hynek
i Jan zemřeli, nezanechali po
sobě žádné potomky. Hynek po-
ručil všechen majetek bratranci

Václavu z Ludanic a na Helfen-
štejně. Václav ale Kvasice neměl
dlouho. V roce 1570 v Oseku uči-
nil trhovou smlouvu z Kašparem
Viškotou z Vodník a kvasické
panství mu prodal. V roce 1571
Václav z Ludanic zemřel a byl
pohřben v Rokytnici. Jelikož ne-
měl žádné potomky uzavírá se
tak dějinná kapitola rodu Luda-
niců, kteří byli pány na kvasic-
kém panství jen 25 let.

Kašpar Viškota z Vodník
Přišel ze Slezska, kde byl soud-

cem v knížectví Ratiborském.
Krátce po uzavření smlouvy a
koupi kvasického panství v roce
1572 Kašpar zemřel. Jeho maje-
tek v roce 1574 prodávají poruč-
níci Jan Sedlnický z Choltic a na
Fulštejně, Jan Beš z Kolna a z
Katovic a Jan Kokoř z Kamence
panu Kunatovi Kurovskému
z Vrchlabí.

Rod pánů Kurovských z Vrchlabí
Původem starý český rod, jenž

se záhy rozdělil na dvě hlavní vět-
ve: první větev představovali páni
z Vrchlabí nesoucí jméno podle

města Vrchlabí v Čechách sídlí-
cí na hradě Trutnově. Druhá vě-
tev páni Kurovští z Vrchlabí - se
usadila na Moravě již v roce
1499 a jméno měli po Kurovi-
cích, kde získali zdejší tvrz / tvrz
dodnes v Kurovicích stojí/. V té
době provedli zásadní obnovu
tvrze poničené po husitských vál-
kách. Rodový znak pánů z Vrch-
labí a Kurovic se skládá z bílé
hlavy psa zdobené na krku zla-
tým obojkem. Hlava je uprostřed
v červeném poli štítu.

z Oberhamu, v kupní smlouvě se
uvádí zámek a městečko Kvasi-
ce s dvorem poplužným, pivova-
rem a mlýnem při zámku ležící.
Dále k panství patřily vesnice
Bělov, Sulimov, Trávník, Střížo-
vice a dvůr Újezdský. Prodejem
panství končí rod Kurovských
z Vrchlabí ve Kvasicích, které
vlastnili jen 17 let. Havel Kurov-
ský již neměl žádný statek a žil
se svou ženou Alenou Ryšánkou
z Modřic na dvoře v Bělově.
V roce 1594 pak koupil statek v
Náměšti i s tvrzí, kam se také od-
stěhoval.

Kunata Kurovský v době, kdy
vlastnil kvasické panství, nechal
přistavit k lodi gotického koste-
la na hřbitově věž čtvercového
půdorysu s renesančním vstup-
ním portálem, jak je uvedeno
v nápisu nade dveřmi.

LETA PANIE 1577 ZAPANO-
WANI VROZENEHO PANA
RVNATA KVROWSKEHO Z
WRCHLABE A NA KWASI-
CICH TATO WEZE ZA LOZE-
NA ZGRVNTV A DOSTAWE-
NA – GEST

V roce 1585 nechal Kunata po-
stavit také věž u kostela sv. Mar-
tina v Tlumačově, který v té době
také vlastnil. Nápis k této udá-
losti byl na severní straně věže.

Stavebně historickým průzku-
mem se zjistilo, že Havel Kurov-
ský započal s přestavbou gotické-
ho hradu na renesanční zámek.
Přestavba se týkala hlavně sever-
ního křídla, kde se začali budo-
vat úzké arkádové ochozy. V do-
končení přestavby pak pokračo-
vali další majitelé.     Petr Klapil

Pání z Ludanic
Kašpar Viškota z Vodník
Páni Kurovští z Vrchlabí

Erb pánů z Ludanic.

Erb Kašpara Viškoty z Vodník.

Vyplacením poloviny kupní
ceny uvedené ve smlouvě poruč-
níkům po pánu Viškotovi je celé
kvasické panství 2. srpna 1574
prodáno Kunatovi Kurovskému
z Vrchlabí. Kunata vlastnil také
Tlumačov a Záhlinice, jen pro za-
jímavost: suma za kvasické pan-
ství činila 55 000 zlatých. Kuna-
ta měl za manželku Alinu z Kou-
nic, jež ale brzy zemřela, a v roce
1588 umírá i Kunata bez vlast-
ních potomků. Dědicem kvasic-
kého panství se stává jeho brat-
ranec Havel Kurovský na Tluma-
čově. Ten usiloval, aby byl Kuna-
ta pohřben v kostele v Kurovi-
cích, který vystavěli jeho předci,
ale setkal se odporem církve. V
roce 1591 prodává Havel Kurov-
ský kvasické panství paní Anně

Erb Kurovských z Vrchlabí.
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Životní osudy
Emanuel PrEmanuel PrEmanuel PrEmanuel PrEmanuel Prosososososkkkkkooooowwwwweeeeetz mladšítz mladšítz mladšítz mladšítz mladší

V životních osudech se seznamujeme
s významnými osobnostmi a občas si u
některých připomeneme jejich životní vý-
ročí. Ne jinak to bude i v dnešním díle,
který je věnován muži, jehož jméno se na-
věky zapsalo do historie nejen našeho
městečka.

V listopadu loňského roku uplynulo
155 let od narození a zároveň šedesát let
od úmrtí Emanuela Proskowetze mladší-
ho. Jméno Proskowetz u nás trvale zako-
řenilo ve druhé polovině devatenáctého
století, kdy v Kvasicích vybudovali dva
mladí podnikaví pánové Ferdinand Urbá-
nek a Emanuel Proskowetz starší jeden
z prvních cukrovarů na Moravě.

Emanuel Proskowetz mladší se naro-
dil 16. listopadu 1848 v Praze jako prvo-
rozený syn Julii a Emanuelu Proskowet-
zovým. Po absolvování nižšího gymnázia
v Praze a následně prestižního vyššího
gymnázia ve Vídni zvaného Schotten byl
zapsán na filozofickou fakultu university
ve Vídni, při které navštěvoval přírodo-
vědné přednášky na tamní polytechnice.
Během studií pracoval v laboratořích bo-
tanického ústavu u vynikajícího fyziolo-
ga profesora J. Wiesnera, jenž měl velký
vliv na další jeho výzkumnou činnost.

Po skončení studií v roce 1871 působil
jako praktikant v židlochovickém cukro-
varu, který v té době přitahoval odborní-
ky z celého světa a Proskowetz s nimi při-
cházel často do styku. V Židlochovicích
se také seznámil s Julií Robertovou, dce-
rou velkoprůmyslníka a majitele zdejšího
cukrovaru, jež se později stala jeho man-
želkou. V roce 1876 převzal po svém otci
správu velkostatku a vedení cukrovaru
v Kvasicích, kde se také v roce 1879 trva-
le usadil. Svou pozornost zaměřil na
šlechtění cukrovky, žita, pšenice, ale hlav-
ně sladovnického ječmene. Kvasický vel-
kostatek měl v té době výměru 448 hek-
tarů polí a pět dvorů (tři v Kvasicích, je-
den v Trávníku a jeden na Vrbce). Vel-
kou péči a pozornost věnoval účelnému
a včasnému hnojení a hluboké kultivaci
půdy.

Jistě nemalý přínos v odvětví, jakým
bylo zemědělství, měla pro Proskowetze
studijní cesta, kterou v roce 1878 absol-

voval se svým mladším bratrem Maxem,
pozdějším zeměpiscem a spisovatelem.
Cesta vedla do Německa, Holandska, Bel-
gie, Francie, Anglie, Skotska, Irska, Špa-
nělska, Portugalska a Itálie.. Z této cesty
později vznikla kniha Landwirtschaft-
liche Reisebriefe, ve které analyzuje me-
tody uplatňovaní zemědělství těchto zemí.

V roce 1848 spolu s profesorem Vyso-
ké školy zemědělské ve Vídni A. von Lie-
benbergem a několika kvasickými rolní-
ky založili Spolek pro zvelebení zeměděl-
ského výzkumnictví. Oba zároveň redigo-
vali časopis této organizace Mitteilungen
(zpráva), kde byly publikovány výsledky
pokusů organizovaných tímto spolkem na
Moravě, v Dolním Rakousku a Uhrách.

Výrazné úspěchy dosáhl Proskowetz již
v mladém věku, kdy se v roce 1873 stává
ředitelem C.k. Moravskoslezské společ-
nosti pro zvelebení orby. Po roce 1903 se
z něho stává významný šlechtitel obilo-
vin, hlavně sladovnického ječmene. Šlech-
tění se věnoval až do druhé světové vál-
ky. Neustále vylepšoval původní světozná-
mou odrůdu nazvanou Hana Pedigree a
v roce 1906 obdržel jako první v historii
Vysoké školy zemědělské ve Vídni čestný
doktorát. Dosáhl i jiných významných
ocenění a postavení, stal se členem Fran-
couzské zemědělské akademie, Královské
anglické zemědělské společnosti, čestným
prezidentem Společnosti pro šlechtění
rostlin, kterou sám založil v roce 1921.

Proskowetzovi leželo na srdci i dění pří-
mo v Kvasicích. Městečko bývalo sužová-
no neustálými záplavami rozvodněnou ře-
kou Moravou, a tak v roce 1904 společ-
nými silami s kroměřížským velkostatkem
nechal provézt alespoň částečnou regula-
ci řeky Moravy. Jeho dlouhodobým zá-
měrem byla také výstavba dlážděné silni-
ce vedoucí z cukrovaru přes městečko do
Tlumačova. Jeho záměr byl realizován
v roce 1908 na základě rozhodnutí sta-
rosty Aloise Navrátila.

V roce 1880 Emanuel Proskowetz spo-
lu s dalšími dvěma akcionáři hrabětem
Rudolfem z Wrbna a Davidem R. Gutma-
nem založili akciový cukrovar ve Všetu-
lích, jehož budovy stejně jako budovy kva-
sického cukrovaru stojí v zchátralém sta-
vu dodnes.

Proskowetz se věnoval i umělecké čin-
nosti a byl známý jako velmi dobrý klaví-
rista a varhaník. Celé své celoživotní zku-
šenosti z oblasti zemědělství zaznamenal
v knize Memorabilien (Vzpomínky), jež
byla vydaná v roce 1937 Českou zeměděl-
skou akademií v německém jazyce. Dále
napsal 70 původních prací týkajících se
převážně historie cukrovky a cukrovarnic-
tví.

Emanuel Proskowetz mladší zemřel
20. listopadu 1944 v Kvasicích ve věku
95 let a byl pohřben na místním hřbito-
vě.                                         Petr Klapil

V lednu tohoto roku Kvasice přišly o svého významného rodáka.
Po dlouhé nemoci ve věku nedožitých 72 let opustil ve vzpomínkách
nejen krásné zákoutí svého dětství, svou rodinu, ale také práci, jíž za-
světil celý svůj život. Významnému vědeckému pracovníkovi v oboru
botaniky a paleobotaniky Emanuelu Opravilovi jsme v loňském roce
věnovali na stránkách Kvasických novin jeden z dílů Životních osudů.
Snažil jsem se čtenářům co nejlépe přiblížit a vystihnout jeho osob-
nost, ale hlavně práci, jejíž úspěchy ho navždy vynesly na post vynika-
jícího odborníka ve svém oboru.

Jeho bohatý život se jistě nedá popsat v několika pár odstavcích a
věřím, že v budoucnu mu bude věnována jistě nemalá pozornost, pro-
tože ač lidé odchází, tak jejich naplněná poslání a odkazy v podobě
zkušeností, znalostí zůstávají navždy.

Takových lidí, jakým byl právě Emanuel Opravil, se rodí opravdu
málo a my můžeme být pyšní, že jeho kolébkou byly zrovna Kvasice.
I když v mládí odešel do vzdálené Opavy, jeho srdce patřilo sem: na
rozkvetlé louky kvasického parku, do uliček, kde prožil své dětství mezi
lidmi, jenž měl rád. Osud našeho městečka ho zajímal do poslední
chvíle jeho života a já věřím, že ani Kvasice na svého rodáka nikdy
nezapomenou.                                                                     Petr Klapil

Zemřel kvasický rodák RNDr. Emanuel Opravil, CSc.

K. K. Řadím se na stranu těch, kteří s těžbou štěrku v Kvasicích nesouhlasí, ne-
boť se jedná o provoz s negativním vlivem na životní prostředí – zvýšená doprava,
hluk, znečišťování ovzduší, komunikací, domů aj. V případně podnikatelské činnos-
ti pro obec se přimlouvám zvolit takovou, která nenaruší dosavadní ráz městečka,
dosud poměrně nedotčeného průmyslem, což nelze u tohoto záměru zcela vyloučit.
Ohlédneme-li se do minulosti, jeho majitelé rovněž vyvinuli značné úsilí, aby zabrá-
nili případnému nepříznivému dopadu, který by narušil jejich život a malebný vzhled
městečka.

Ani pozdější využití plochy k rekreačním účelům není příliš lákavé, neboť jsou
neblahé zkušenosti s provozem koupaliště v parku a nedaleké Otrokovice jsou pro
tento účel dostatečně vybavené a přístupné. Raději by se měly pro rekreaci a oddech
upravit prostory zámeckého parku a umístit lavičky kolem toku řeky Moravy aj.

V. D. Jestliže chystaný podnik nepřinese naší obci žádné daně, jediným positi-
vem by snad bylo několik pracovních míst. Převažují pak samé nevýhody. Kvasice
už betonářskému průmyslu obětovaly v 60. letech úrodná Hlinska a to stačí. Krásná
zelená plocha za Moravou, v zimě klidná bílá pláň se stády zvěře, tiché ranní mlhy a
v noci čistá tma, jsou bohatstvím, které nelze jen tak obnovit. Netoužím po hluku,
prachu, dalších náklaďácích a definitivním zničení úrodné půdy. A zbavení se po-
zemků za směšné výkupní ceny považuji za dětinsky krátkozraké. Jestliže se nám
nepodaří tuto hrozbu odsud po zásluze vyšachovat, snažme se ji alespoň co nejvíce
oddálit. Našim potomkům tak zanechat důkaz, že nás rozum zcela neopustil.

dokončení ze str. 4
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O třetím adventním víkendu ožila Obec Kvasice vánoční atmo-
sférou. Přičinily se o to betlémy, vánoční stromečky, ustrojené na
různé způsoby, baňky mnoha tvarů a barev, zajímavé pohlednice,
ubrusy s vánoční tématikou a další předměty, které k Vánocům pa-
tří. Zhlédnout je bylo možné na akci nazvané Vánoční výstava aneb
Vánoce u nás doma, která se konala v prostorách kvasické radnice.
Předměty na výstavu zapůjčilo padesát ochotných občanů a podí-
vat se na ni přišlo v sobotu a v neděli bezmála jeden tisíc návštěvní-
ků. Zápisy v knize hostů svědčí o tom, že na mnohé díky výstavě
dýchla vánoční atmosféra.                                  Renáta Nelešovská

VVVVVánoční výsánoční výsánoční výsánoční výsánoční výstttttaaaaavvvvvaaaaa
                 aneb V                 aneb V                 aneb V                 aneb V                 aneb Vánoce u nás domaánoce u nás domaánoce u nás domaánoce u nás domaánoce u nás doma
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Český zahrádkářský svaz v Kvasi-
cích připravil na neděli 22. ledna
2005 již druhý „Košt pálenek“, kte-
rý se uskutečnil tento rok v klubov-
ně obecního úřadu.

Celkem se sešlo 30 vzorků pále-
nek. Každý návštěvník „koštu“ se
stal i členem hodnotitelské komise.
Na odevzdaném lístku každý hod-
notil kvalitu chutnaného vzorku
body v rozmezí 1 až 5. Aby se vzor-
ky daly posoudit a nemíchaly se
chuti jednotlivých pálenek, měli
účastníci této akce možnost využít
bezplatného občerstvení ke sprave-
ní chuti ve formě kousků sýru, ang-
lické slaniny, suchého salámu, chle-
ba a černé kávy. O pohostinnost
všech hostů se nám vzorně staraly
p. Muchová, p. Nelešovská a

KKKKKOŠT POŠT POŠT POŠT POŠT PÁLENEK - II. rÁLENEK - II. rÁLENEK - II. rÁLENEK - II. rÁLENEK - II. ročníkočníkočníkočníkočník
p. Kyselá, kterým si dovolujeme tou-
to cestou poděkovat za milou spo-
lupráci. Vyhlášení výsledku „koštu“
proběhlo v 18 hod. a první tři účast-
níci obdrželi věcnou cenu ve formě
plastového sudu na přípravu pálen-
ky v dalších letech. Oproti minulé-
mu ročníku se letos sešlo vzorků
méně, leč troufám si tvrdit, že oč
jich bylo méně, o to byly kvalitněj-
ší. Sešly se vzorky slivovice, jabko-
vice, hruškovice, ba dokonce vzor-
ky zahalené rouškou tajemství.

Při „Koštu“ nešlo jen o ochutnáv-
ku destilátů, ale hlavně o setkání
občanů a přátelské poklábosení,
proto může litovat ten, který se této
akce nezúčastnil. Proto za rok na
shledanou.

Výbor ZO ČZS Kvasice

Český zahrádkářský svaz v Kvasicích vyhlašuje již po páté „Soutěž o
nejlepší květinovou výzdobu oken a úpravu předzahrádek“. Soutěž bude
probíhat v měsících červnu, červenci a v první polovině srpna 2005. Tří-
členná soutěžní komise bude v těchto měsících hodnotit úpravu květino-
vé výzdoby a předzahrádek. Výsledky soutěže budou zveřejněny v měsíci
září 2005 v Kvasických novinách a první tři vyhodnocení výherci obdrží
věcné ceny na výroční členské schůzi ZO ČZS Kvasice.

Vyzýváme občany Kvasic, aby se zapojili do této soutěže a přispěli tak
k pěknému vzhledu naší obce.                              Výbor ZO ČZS Kvasice

Soutěž o nejlepší květinovou výzdobu v roce 2005
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Základní škola Kvasice a
Obec Kvasice již druhým ro-
kem zorganizovaly předvá-
noční setkání občanů Kvasic
a okolí. Toto setkání s vánoč-
ním programem žáků a opět
skvěle připraveným ohňostro-
jem zahájil starosta obce pan
Zdeněk Kohout a ředitelka
školy, paní Mgr. Marie Pe-
čeňová v pondělí 20. prosin-
ce 2004 v 16 hodin před bu-
dovou školy.

Smyslem akce bylo zasta-
vit se alespoň na chvíli v tom
předvánočním shonu a při-
pomenout si, že Vánoce jsou
především svátky klidu a
míru.

Je jen škoda, že na toto set-
kání přišlo málo občanů

Předvánoční
                     setkání

Kvasic. Organizátoři by se
nad touto skutečností měli
zamyslet a snad na tento rok
přichystat pestřejší program.
Připomeňme si, jak velký
úspěch měla prodejní výsta-
va perníků na sklonku roku
2003.

Příští předvánoční setkání
by se mohlo uskutečnit u pří-
ležitosti rozsvěcení vánoční-
ho stromku v obci (vánoční
strom před zámkem by byl
určitě krásný) a škola by za-
jisté ze svých žáků vybrala
pár nadšenců, kteří by byli
ochotní vytvořit živý betlém.
Nápadů by se našlo určitě
více, lepších a originálněj-
ších. Nechme se překvapit!

Renáta Nelešovská

V neděli 26. prosince 2004 proběhl v místní restauraci Soko-
lovna Vánoční turnaj v šipkách – Memoriál Radima Hutaře. Tur-
naj se hraje již od roku 2000 a každoročně se těší velké účasti
všech příznivců šipek, kteří přicházejí, aby si v přátelském du-
chu zasoutěžili, pobavili se a zavzpomínali na zesnulého Radi-
ma, po kterém byl tento turnaj pojmenován.

I letos se sešlo mnoho soutěžících a příznivců tohoto sportu.
Hrálo celkem 23 hráčů, z toho 6 žen. Mnohdy šlo o nelítostné
souboje, nakonec však vždy vyhrál ten lepší.

Jak tedy dopadlo letošní klání?
1. místo získal pan Petr Weimann z Tlumačova
2. místo obsadil pan Karel Potočný ze Žlutav
3. místo si vyházel pan Zlatuška z Tlumačova

Nejlepší ženou tohoto ročníku se stala paní Anna Tomaníková,
která obhájila tento triumf z loňského ročníku.

Všem vítězům i poraženým blahopřejeme.

Rodina Hutařova děkuje všem, kteří si každoročně přijdou za-
hrát nebo se jen podívat a pobavit se. Poděkování také patří panu
Zdeňku Bartůskovi, který umožňuje ve své restauraci pořádat tento
turnaj a vždy všechny vřele pohostí.

Srdečně vás všechny zveme na další ročník a těšíme se na vaši
účast.                                                                   Rodina Hutařova

Memoriál Radima Hutaře
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Devatenáctou prosincovou neděli se již tradičně v kostele Nanebevzetí Panny
Marie v Kvasicích konal adventní koncert posluchačů Církevní konzervatoře
Kroměříž.

Chrámovou lodí se nesly skladby takových velikánů hudby jako Vivaldiho
a Verdiho a dalších skladatelů v podání žesťového kvinteta, barokního an-
sámblu, dívčího sboru a pěveckého sboru.

Koncert v posluchačích navodil slavnostní a povznesenou náladu, kterou
by měl mít každý z nás v době vánočních svátků.             Renáta Nelešovská

AAAAAdvdvdvdvdventní kentní kentní kentní kentní konceronceronceronceroncerttttt

Krátkým ohlédnutím se v tomto čísle našich novin opět vracím k velmi pěkné a
zdařilé akci, která se uskutečnila v neděli 12. prosince 2004. Tou již zmíněnou
akcí nemyslím nic jiného než vánoční koncert vizovické skupiny Fleret.

Tento koncert se uskutečnil v sále Sokolovny od 17 hodin. Po úvodním
slovu, o které se postaral frontmen kapely Zdeněk Hrachový, se do toho mu-
zikanti naplno opřeli a posluchači jim za to byli neskonale vděční. Sál byl
zaplněn asi dvěstadvaceti platícími posluchači, kteří potleskem dovedli oce-
nit hlasový projev jak královny valašského folkloru Jarmily Šulákové, která
všechny nadchla, tak i výkony ostatních muzikantů.

Skupina Fleret odehrála dvouhodinové vystoupení složené jednak z písní
vánočních, ale i z písní mapujících celou éru jejich trvání. Z nejznámějších
písní, které pro nás Flereti připravili, mohu vzpomenout „Nasila si žitečka“,
„Ovečky zaběhnuté“ v podání Jarmilky Šulákové, dále pak „Zafúkané“, „Aj
gdyž není středa“ a jiné. Za sebe, a troufám si tvrdit, že i za ostatní přítomné,
můžu prohlásit, že nás skutečně zahřály u srdce.

Toto odpoledne se obzvláště vydařilo těm z nás, kteří jsme skloubili vy-
stoupení skupiny Fleret s návštěvou vánoční výstavy, která probíhala souběž-
ně v ten samý den na obecním úřadě. Toto odpoledne se pro nás stalo pěk-
ným a pohodovým, zbaveným všeho spěchu a nervozity, která většinou před-
vánoční čas provází.

Mé poděkování patří Obecnímu zastupitelstvu Kvasice, jmenovitě přede-
vším panu starostovi Zdeňku Kohoutovi, že umožnil tuto akci u nás v Kvasicích
uspořádat a sám se na její přípravě aktivně podílel.

Za naše občany si přeji více takových akcí.                             Hana Kyselá
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Vánoční varhanní koncert Anny Šebestíkové v kostele
Panny Marie v Kvasicích konaný dne 25. 12. 2004.
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Výsledky 2. ročníku Vánočního běhu Kvasicemi

Předškolní děti: 1. Michal Koukal Mini žačky: 1. Romana Hájková
2. Petr Kakáč 2. Daniela Podaná
3. Kristýna Dohnalová 3. Tereza Vysloužilová

Mini žáci: 1. Libor Chmelina Mladší žačky: 1. Hana Zápecová
2. Jakub Podaný 2. Lenka Zápecová
3. Daniel Šácha 3. Adriana Kormúthová

Mladší žáci: 1. Lukáš Daněk Starší žačky: 1. Lenka Hájková
2. Lukáš Podaný 2. Barbora Gazdová
3. Petr Štěpaník 3. Petra Brhlíková

Starší žáci: 1. Vojtěch Pik Dorostenci: 1. Tomáš Nelešovský
2. Josef Vaculík 2. Tomáš Konečný

3. Richard Foltýn

Ženy do 35. let: 1. Milena Hájková Muži do 35. let:  1. Libor Chmelina
2. Jitka Šáchová
3. Hana Brhlíková

Ženy do 50 let: 1. Eva Hejdová Muži do 50 let:   1. Svatopluk Hájek
2. Marta Pospíšilová    2. Pavel Pik
3. Věra Brázdilová

Ženy nad 50 let:1. Milada Řehůřková Muži nad 50 let: 1. Ladislav Loučka
2. Božena Konečná       2. Ivo Konečný
3. Věra Loučková       3. Josef Ondra

Maratónci: 1. Bohumil Hrabec
2. MuDr. Jana Škubalová
3. Jindřich Tomíšek

VVVVVánoční běhánoční běhánoční běhánoční běhánoční běh
V pondělí 27. prosince minulého roku bylo venku nevlídné počasí, do

kterého by mnozí z nás nevyhnali ani psa. Předpokládalo se tedy, že se
Vánoční běh Kvasicemi, akce, kterou pořádal již druhým rokem Sokol Kva-
sice, odloží. Ovšem starostka Obce sokolské ss. Božena Konečná zavele-
la: „Běh bude, jsme přece sportovci, kterým trochu deště určitě nevadí.
Nejsme z cukru, takže se nerozpustíme“.

Na start se postavilo kolem 60 účastníků, kteří startovali v různých
kategoriích a absolvovali různě dlouhé trasy.

Akce se mohla uskutečnit za přispění těchto sponzorů: p. Ceniga,
p. Horáková, p. Kohout ml., p. Chudoba, p. Bořuta, p. Kolář - pekařství,
p. Čermák - potraviny, firma Elma Therm, Metalšrot, Pneuservis Jelšík,
OD Štrof, Harko, Brázdil - řeznictví, Brázdilík - zámečnictví, KTO Hulín,
Glaspol Kroměříž, Plastservis Zlín, Bowling p. Machala, Noviny - Dolní
ulice, Pony Fantasy - p. Ševčík, p. Hájek, p. Stašiak, p. Bartůsek - restau-
race. Těmto všem patří velké poděkování jak od organizátorů, tak i od
účastníků.                                                                    Renáta Nelešovská

Účastnice klání v kuželkách, které pořádal Sokol Kvasice.
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Dne 5. února 2005 pořá-
dalo SDH Kvasice s pomo-
cí členů KDU-ČSL (manže-
lů Ševčíkových ze Školní
ulice) tradiční vodění med-
věda. Této akce se zúčastni-
lo asi dvacet lidí a celou sku-
pinku doprovázela hasičská
Avie, která plnila funkci roz-
hlasu. Trasa vodění byla
mírně upravena oproti mi-
nulým rokům a začátek byl
v ulici Krajina, kde se dříve
končilo. Trasa dále pokračo-
vala ulicí Mírovou, Osme-
kem, Horní, Včelínem a
přes Družstevní ulici na ha-
sičskou zbrojnici, kde byl
podáván účastníkům oběd.
Po obědě všichni vyrazili na
druhou část, která vedla od
hasičské zbrojnice ulicemi
Dolní, Antoše Dohnala,
Hráza, Husova, Mariánov,

Vodění medvěda 2005
Bělovská, Zahradní. Na
konci Zahradní ulice se sku-
pinka rozdělila na několik
menších podskupinek, ale
všichni účastníci se nako-
nec v pořádku dostavili na
základnu (hasičská zbrojni-
ce), kde s radostí po tako-
vém vyčerpání si všichni vy-
chutnali dobrou večeři. Ce-
lodenní akce byla zakonče-
na asi kolem páté hodiny.
Část vybraných peněz byla
poskytnuta pro charitativní
účely, druhá bude sloužit
k nákupu požárního materi-
álu (hadice, proudnice atd.)
pro jednotku SDH Kvasice.

Organizátoři a účastníci
vodění medvěda děkují
všem, kteří přispěli do ně-
které z kasiček.

Bc. Josef Stašiak
 jednatel SDH Kvasice

11. kolo - sobota 5. 3. 2005
10.30 (31) HbC Rybářská Bašta - Los Bizaros (4:5,-:-)
12.00 (32) SK Policie - HbC Kvasice (3:1,7:3)
11. kolo – neděle 6. 3. 2005
10.30 (33) HC Morava - HbC Mighty Rebels (3:5,7:3)
12.00 (22) HbC Rybářská Bašta - SK Policie (5:0K)

(dohrávka 8. kola)

12. kolo – sobota 12. 3. 2005
10.30 (34) SK Policie - Los Bizaros (4:4,5:2)
12.00 (35) HC Morava - HbC Kvasice (4:1,2:3)
12. kolo – neděle 13. 3. 2005
10.30 (36) HbC Rybářská Bašta - HbC Mighty Rebels (12:7,8:4)

10. kolo – sobota 26. 3. 2005
10.30 (30) HbC Rybářská Bašta - HC Morava (5:2,-:-)

(dohrávka 10. kola)
13. kolo – neděle 27. 3. 2005
10.30 (37) HbC Kvasice - HbC Mighty Rebels (5:3,4:2)
12.00 (38) SK Policie - HbC Rybářská Bašta (0:5K,-:-)
13.30 (39) HC Morava - Los Bizaros (3:5,5:4)

14. kolo – sobota 2. 4. 2005
10.30 (40) Los Bizaros - HbC Kvasice (2:1,2:8)
12.00 (41) HC Morava - HbC Rybářská Bašta (2:5,-:-)
14. kolo – neděle 3. 4. 2005
10.30 (42) SK Policie - HbC Mighty Rebels (12:3,9:3)

6. kolo – sobota 9. 4. 2005
10.30 (17) Los Bizaros - HbC Rybářská Bašta (5:4,-:-)

(dohrávka 6 kola)
15. kolo – neděle 10. 4. 2005
10.30 (43) Los Bizaros - HbC Mighty Rebels(6:1,5:0K)
12.00 (44) HC Morava - SK Policie (2:10,3:12)
13.30 (45) HbC Rybářská Bašta - HbC Kvasice (0:5K,6:13)

Sobota 16. 4. 2005 a neděle 17. 4. 2005 jsou termíny pro dohru případných
odložených zápasů.

Termíny play off:

Semifinále: 23. 4., 24. 4., 30. 4., příp. 1. 5., 7. 5.
Finále: 14. 5., 15. 5., 21. 5., příp. 22. 5., 28. 5.

Tabulka:

1 SK Policie 9 7 - 1 - 1 62 : 23 15
2 Los Bizaros 9 6 - 1 - 2 41 : 25 13
3 HbC Rybářská Bašta 7 5 - 0 - 2 47 : 29 10
4 HbC Kvasice Knights 10 3 - 0 - 7 29 : 46 6
5 HbC Mighty Rebels 10 3 - 0 - 7 37 : 65 6
6 HC Morava 9 2 - 0 - 7 27 : 52 4

HbC Kvasice ve druhé sezóně (2004/2005) kroměřížské hokejbalové
ligy zatím podle přecevzetých cílů drží 4. místo, které zaručuje účast v play
off. V podzimní části ligy 2x vyhráli nad soupeři z HC Morava a HbC
Mighty Rebels. Jedno vítězství bylo kontumováno ve prospěch HbC Kva-
sice, když tým HbC Rybářská Bašta nenastoupil k utkání z důvodu nízké-
ho počtu hráčů. Podzimní část taky pronásledovala zranění. Krátkodobá
zranění měli Petr Opravil (vazy v kotníku), Pavel Stašiak, Robert Šiška a
Lukáš Majda (naražené žebra). Navíc Robert Šiška a Daniel Kopčil si
tuto sezónu asi už nezahrají, protože mají zraněná kolena, a musí pod-
stoupit operaci. I přes tyto nepříjemné události můžeme být spokojeni,
protože zatím držíme postupové pozice do play off, což nám loni uteklo
v posledním zápase s HbC Mighty Rebels.                   Bc. Josef Stašiak

HbC Kvasice

Sněhulák a sněhulačka, které postavili žáci ZŠ v hodinách TV.
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Dorost
Horní řada:
Klement F. - asistent trenéra, Kolomazník P.-vedoucí družstva, Budinka J.,
Musil P., Bienek L., Kolomazník T., Malenovský J., Vrána D., Janošík
M., Vrána M. - trenér
Dolní řada:
Vrána M., Ambru P., Kadlčík R., Klement J., Smoček O., Klement J.,
Hopan P., Staněk L., Kolomazník P., ležící Blažek J., Pospíšil J.

Mladší žáci
Horní řada:
trenér Daněk V., Hora J., Minařík J., Minařík J., Raiskup M., Hložek R.,
Štěpaník P., Gabrhelík D., trenér Heger J.
Dolní řada:
Wirth D., Růžek J., Raiskup F., Vojtášek P., Daněk L., Strašák T., Benda
J., Gašpárek L.

Starší žáci
Horní řada:
vedoucí družstva Šubčík K., Pik V., Bartoník J., Nelešovský J., Randůšek
V., Staněk M., Matula M., Otýpka M., trenér Pik P.
Dolní řada:
Štěpaník R., Běhal M., Benda L., Hložek R., Hora R., Štěpaník P., Da-
něk L.

Mužstvo mužů si pod vedením
trenéra Miloslava Plachého ved-
lo v úvodu podzimu velmi dob-
ře a po pěti kolech bylo s plným
počtem bodů spolu s celkem
Zdounek v čele soutěže I. A tří-
dy skupiny B. Pak se na mužstvu
podepsala zranění některých klí-
čových hráčů (Vaculík, Chytrý,
Sedlák). Zkušenost těchto hrá-
čů byla na hřišti citelně znát, a
tak mužstvo přišlo v některých
utkáních zbytečně o body až v
samotném závěru. Po ukončení
podzimní části je mužstvo na
pěkném 6. místě s dvaceti body,
což je dobrá výchozí pozice pro
jarní boje.

Družstvo dorostu pod vede-
ním trenéra Mojmíra Vrány a ve-
doucího mužstva Pavla Kolo-
mazníka vstoupilo do podzimní
sezóny posíleno o hráče Jana
Budinku a Otu Dočkala, kteří se
vrátili s hostování v Jiskře Otro-
kovice, a Jakuba Klementa, kte-
rý se vrátil do Kvasic z angažmá
v Hulíně. Zkušenosti těchto hrá-
čů z vyšších soutěží se odrazily
na výkonu celého mužstva a vý-
sledkem po podzimní části je
velmi pěkné čtvrté místo a zisk
24 bodů.

Méně se už dařilo starším žá-
kům. Trenér Pavel Pik a vedou-
cí mužstva Karel Šupčík mají
potíže se sestavou. V některých
zápasech museli mužstvo dopl-
nit mladší žáci. Výsledné pod-
zimní umístění je nelichotivé,

FFFFFoooootbalistbalistbalistbalistbalisté se přté se přté se přté se přté se připripripripripraaaaavuvuvuvuvujíjíjíjíjí
na jarna jarna jarna jarna jarooooo

Zimní přípravné zápasy 2005

 17. 2. 2005 čtvrtek 18.00 hod. SFK Holešov – FC Kvasice
                                           umělá tráva KM

 20. 2. 2005 neděle 16.00 hod. FC Kvasice – FK Chropyně
                                      umělá tráva Napajedla

 1. 3. 2005 úterý 18.00 hod. FC Kvasice – SK Břest
                                           umělá tráva KM

 8. 3. 2005 úterý 18.00 hod. FC Kvasice – SK Spartak Hulín
                                           umělá tráva KM

 13. 3. 2005 neděle 9.30 hod. FC Kvasice – FK Příluky
                                     umělá tráva Napajedla

 20. 3. 2005 neděle 14.00 hod. TJ Sokol Žalkovice – FC Kvasice
                                           hřiště Žalkovice

znamená 13. místo a zisk pou-
hých šesti bodů.

Lépe jsou na tom mladší žáci,
kteří pod vedením trenérů Jiří-
ho Hégra a Vlastimila Daňka zís-
kali 12 bodů a jsou na desátém
místě.

Zimní přípravu zahájila všech-
na družstva v měsíci lednu. Tré-
ninky jsou 3x týdně včetně žáků
a příprava je zaměřena přede-
vším na zlepšení fyzické kondi-
ce.

U mužstva mužů dochází pro
jarní sezónu k některým změ-
nám v kádru. Své hostování
ukončili hráči Bsonek, který se
vrací do Zdounek, a Veselý, kte-
rý se vrací do Zborovic. Na půl-
roční hostování přichází z Mor-
kovic ofenzivní záložník Marek
Petroš a své hostování ve Kvasi-
cích prodlužuje brankář Libor
Foltýn. Přestupem jara se dá na-
zvat příchod Petra Foltýna
z Morkovic, který byl na podzim
oporou zadních řad a tímto se
stal kmenovým hráčem FC Kva-
sice. V řešení je prodloužení hos-
tování Pavla Trčky a náhrada za
Židlíka, který projevil zájem o
další působení ve Zdounkách.
S mužstvem mužů se připravu-
je také dvojice talentovaných do-
rostenců, Jakub Klement a Jan
Budinka, kteří jistě dostanou pří-
ležitost mezi muži v některém
z jarních utkání.

Antonín Foltýn
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MUŽI I. A třída skupina B - JARO 2005

KOLO  DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

14. 26. 3. SOBOTA 15.00 hod. HVOZDNÁ - KVASICE
15. 03. 4. NEDĚLE 16.00 hod. KVASICE - JALUBÍ
16. 10. 4. NEDĚLE 16.00 hod. PRAKŠICE - KVASICE
17. 17. 4. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - BŘEZOLUPY
18. 24. 4. NEDĚLE 16.30 hod. UH. OSTROH - KVASICE
19. 01. 5. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - NEDACHLEBICE
20. 08. 5. NEDĚLE 16.30 hod. NEDAKONICE - KVASICE
21. 14. 5. SOBOTA 16.30 hod. SPYTIHNĚV - KVASICE
22. 22. 5. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE – J. OTROKOVICE
23. 29. 5. NEDĚLE 16.30 hod. MLADCOVÁ - KVASICE
24. 05. 6. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - ZDOUNKY
25. 12. 6. NEDĚLE 16.30 hod. OŘECHOV - KVASICE
26. 19. 6. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - KOSTELEC

DOROST KRAJSKÁ SOUTĚŽ skupina B - JARO 2005

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

14. 27. 3. NEDĚLE 12.30 hod. JAROŠOV - KVASICE
15. 02. 4. SOBOTA 13.45 hod. KVASICE - BOJKOVICE
16. 10. 4. NEDĚLE 13.45 hod. STRÁNÍ - KVASICE
17. 17. 4. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE - BABICE
18. 24. 4. NEDĚLE 14.00 hod. LŮŽKOVICE - KVASICE
19. 01. 5. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE - NEDACHLEBICE
20. 07. 5. SOBOTA 14.15 hod. MLADCOVÁ - KVASICE
21. 15. 5. NEDĚLE 14.15 hod. ÚJEZDEC-TĚŠOV - KVASICE
22. 22. 5. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE - POLEŠOVICE
23. 29. 5. NEDĚLE 14.15 hod. HLUK - KVASICE
24. 05. 6. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE - ZDOUNKY
25. 12. 6. NEDĚLE 14.15 hod. ŠUMICE - KVASICE
26. 19. 6. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE – O.N.VES

ŽÁCI KRAJSKÁ SOUTĚŽ skupina B - JARO 2005

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

14. 26. 3. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - BÍLOVICE
ml. 10.45 hod.

15. 02. 4. SOBOTA ml. 14.30 hod. BOJKOVICE - KVASICE
st. 16.00 hod.

16. 09. 4. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - J. OTROKOVICE
ml. 10.45 hod.

17. 16. 4. SOBOTA ml. 15.00 hod. STRÁNÍ - KVASICE
st. 16.30 hod.

18. 23. 4. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - HLUK
ml. 10.45 hod.

19. 30. 5. SOBOTA st. 14.00 hod. KUNOVICE - KVASICE
ml. 15.30 hod. umělá tráva

20. 07. 5. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - DOL. NĚMČÍ
ml. 10.45 hod.

21. 14. 5. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - UH. BROD „B“
ml. 10.45 hod.

22. 21. 5. SOBOTA st. 13.30 hod. SLOVÁCKO „C“ - KVASICE
ml. 15.15 hod.

23. 28. 5. SOBOTA ml. 13.00 hod. UH. OSTROH - KVASICE
st. 14.30 hod.

24.  4. 6. SOBOTA st. 13.00 hod. ZBOROVICE - KVASICE
 ml. 14.45 hod.

25. 11. 6. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - PRAKŠICE
ml. 10.45 hod.

26. 18. 6. SOBOTA st. 9.00 hod. O. N. VES - KVASICE
ml. 10.45 hod.

FC KVASICE
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Děti narozené listopad 2004
Adam Konečný Krajina

Duben
Marie Němcová 60 let
Josef Šlopec 75 let
Jiří Šťastný 60 let
Zdeněk Brázdil 65 let
Zdeněk Chrastina 80 let
Stanislav Budinka 60 let
Michael Bohun 65 let

Květen
Anežka Davidová 85 let
Danuše Hrabalová 65 let
Ludmila Fižová 75 let
Jaroslav Sedláček 85 let
Svatopluk Hájek 75 let
Jiřina Otevřelová 75 let

Červen
Karel Janiš 65 let
Mária Beránková 60 let
Jiřina Šebestíková 80 let
Olga Šedivá 65 let
Josef Coufal 60 let
František Daněk 80 let

Navždy nás opustili
listopad – leden 2005

Věra Konečná listopad Dolní
Marie Vranková listopad Parková
František Brada listopad Parková
Františka Dupalová listopad Nová
Libuše Horná listopad Parková
Alois Surynek prosinec Parková
Lubomír Ondra prosinec Dolní
Adolfína Vrtaníková prosinec Parková
Marie Dohnalíková prosinec Včelín
Milan Zlámal leden Horní
Marta Vážanská leden A. Dohnala
Jaroslav Ešler leden Krajina
František Daněk leden Parková

Vzpomínáme

Společenská kronika

Životní jubileum
Blahopřejeme spoluobčanům, kteří v období od 1. 4. 2005

do 30. 6. 2005 oslaví krásné životní jubileum.

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společensky

prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané, kteří se dožívají ži-

votního jubilea, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby písemně nebo úst-

ně tuto skutečnost oznámili matrikářce sl. Marcele Kovaříkové.

Uváděni jsou jubilanti při dosažení věku 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90, …

UPOZORNĚNÍ: Redakce Kvasických novin nezodpovídá za
správnost údajů uveřejněných v rubrice Společenská kronika.
Údaje poskytuje Matrika Obecního úřadu Kvasice.

Svatby
Zlaté svatby - listopad 2004

Statistika počtu obyvatel za rok 2004
celkem  muži  ženy

 Přihlášeno 64 32 32
 Odhlášeno 45  21  24
 Narozeno 19 9 10
 Zemřelo 51 25 26

 ÚBYTEK - 13 - 5 - 8

 Stav k 1. 1. 2004 2.282
 Stav k 31. 12. 2004 2.269 obyvatel

OMLUVA
V minulém čísle Kvasických novin jsme mylně pod fotogra-

fii staré školy uvedli, že stála v Dolní ulici. Byla to ulice Horní.

Josef a Věra Šlopcovi Hráza


